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Czy w tym mieœcie
jest gospodarz???
Pada³ deszcz, córka siedzia³a na kanapie, karmi³a ma³e-
go, a z sufitu kapie deszcz. Woda zbiera siê na suficie i
kapie na córkê i na wnuka. Ca³¹ noc nie spaliœmy, bo
trzeba by³o przesuwaæ meble, wodê zbieraæ do misek...

Zarz¹d Ko³a zwo³a³ zebranie i zosta³ odwo³any
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Gazeta Powiatowa

Narkotykowy skandal w wykonaniu
szczeciñskich notabli Platformy Obywa-
telskiej przyæmi³ rozg³osem inne wyda-
rzenie, o którym w Zachodniopomor-
skim powinno siê mówiæ przede wszyst-
kim. O czym?

O przygotowywanej w województwie
komercjalizacji szpitali, maj¹cej na celu
ich prywatyzacjê. Gazeta oddaje g³os
pos³owi PiS z naszej ziemi, lekarzowi
Czes³awowi Hocowi. Wywiadu pose³
udzieli³ tu¿ po wyjœciu w pi¹tek 14 listo-
pada z sesji Sejmiku Samorz¹dowego Wo-
jewództwa Zachodniopomorskiego.
Mówi cz³onek sejmowej Komisji Zdro-
wia, lekarz Czes³aw Hoc z Ko³obrzegu.

POSE£ CZES£AW HOC
W WYWIADZIE RADIOWYM
W³aœnie przed chwil¹ wyszed³em z

sesji Sejmiku. Jesteœmy po wys³uchaniu
kilku mów. Sam te¿ zabiera³em g³os.
Wydarzenie dotyczy kuriozalnej wrêcz i
diabelsko przewrotnej decyzji . Mianowi-
cie Zarz¹d Województwa postanowi³, ¿e
przed ukoñczeniem procesu legislacyjne-
go, tak zwanego pakietu ustaw Platformy
Obywatelskiej, w województwie zachod-
niopomorskim wprowadza siê obligato-
ryjn¹ komercjalizacjê wszystkich swoich
szpitali, a ma ich siedemnaœcie jednostek
jako organ za³o¿ycielski. Przeprowadzi
ich komercjalizacjê, by potem prawdo-
podobnie umo¿liwiæ ich prywatyzacjê.
Oczywiœcie jest to decyzja kuriozalna. Za-
skakuj¹ca. Oto okazuje siê, ¿e argumen-
tacj¹ do tych przekszta³ceñ jest fakt, i¿
wszystkie szpitale w województwie za-
chodniopomorskim maj¹ bardzo dobr¹
kondycjê finansow¹. I dlatego je trzeba
przekszta³ciæ, skomercjalizowaæ, by le-
piej mo¿na by³o nimi zarz¹dzaæ. To, co siê
dobrze prowadzi, zarz¹dza, bilansuje, nie
ma strat, to trzeba skomercjalizowaæ, by
jeszcze lepiej zarz¹dzaæ. To jest szaleñczy
pêd Platformy Obywatelskiej w kierunku
komercjalizacji a potem prywatyzacji.

PYTANIE: Skomercjalizowaæ
szpital, co to znaczy?

Pose³ Czes³aw Hoc: To jest prze-
kszta³cenie samodzielnych publicznych
zak³adów opieki zdrowotnej w spó³ki pra-
wa handlowego, których g³ównym prio-
rytetem, wedle prawa handlowego, jest
zysk. To dzia³anie, które aktualnie w
œwiecie na naszych oczach w³aœnie siê
zdewaluowa³o. Przypomnê, ¿e neolibe-
ralne podejœcie do gospodarki przewróci-
³o siê w œwiecie. Patrzmy na to, co siê
dzieje w USA. A to w sektorach, w których
zysk jest po¿¹dany, normalny, w sferze fi-
nansów, w bankowoœci. Tam siê okaza³o,
¿e jeœli podlega siê ob³êdnej chêci zysku,
to padaj¹ nawet takie instytucje, jak ban-
ki. Teraz pañstwo musi ratowaæ prywatne
banki po to, by unikn¹æ krachu definityw-
nego - dotycz¹cego ¿ycia gospodarczego
i nie tylko. W tym sektorze neoliberalna
globalizacja nie da³a ¿adnych efektów. A
co daje efekt?

Solidaryzm spo³eczny, daj¹ efekty
racjonalne kroki. Historia nie bêdzie oce-
nia³a nas wedle tego, jakie osi¹galiœmy
zyski, a wedle tego, jak pomagaliœmy
najs³abszym w grupie.

Cz³onek Sejmowej Komisji Zdrowia, Czes³aw Hoc (PiS), o próbie napaœci Platformy na szpitale w Zachodniopomorskiem

PiS PÓJDZIE W LUD Z REFERENDUM
W SPRAWIE  PRYWATYZACJI SZPITALI?

Komercjalizacjê szpitali wprowadza
siê po to, by spowodowaæ lepszy obrót
pieni¹dza na rynku zdrowia. ¯adne pañ-
stwo nie wprowadzi³o dot¹d rozwi¹zañ
ca³kowitych, w których wprowadza siê
zdrowie jako towar na wolny rynek. Tak
nie mo¿na. To s¹ rozwi¹zania absurdalne,
ob³êdne, by na zdrowiu, jako towarze, za-
rabiaæ, by tak¹ mieæ strategiê, tak¹ filozo-
fiê. Aksjologicznie jest to nieuzasadnione,
a etycznie wrêcz niedopuszczalne. To jest
tak, jakbyœmy faktycznie politycznie ro-
bili za pomoc¹ ustawy podzia³ na pacjen-
tów bogatych i biednych. Ci bogaci bêd¹
mogli omijaæ kolejki, a ci biedni nie.

Przyznajmy, w sektorze œwiadczeñ
opieki specjalistycznej, kolejkowej, sys-
tem jest niewydolny. Jest system niewy-
dolny w sektorze niektórych zabiegów
chirurgicznych. To trzeba uporz¹dkowaæ,
usprawniæ. W tym celu nie mo¿na siêgaæ
tylko do kieszeni pacjenta. Nie proponu-
je siê wzrostu nak³adów na s³u¿bê zdrowia.
Nie proponuje siê zmiany pewnych limi-
tów, które bardzo przeszkadzaj¹ wszyst-
kim szpitalom. W ka¿dym powiecie musi
funkcjonowaæ szpital, który musi zapew-
niæ poczucie bezpieczeñstwa zdrowotne-
go. Nie proponuje siê uszczelnienia reje-
stru us³ug medycznych, ¿eby nie by³o na
przyk³ad podwójnego zajmowania miejsc
w kolejkach. I wreszcie - nie proponuje siê
koszyka œwiadczeñ gwarantowanych z ich
wycen¹, by ka¿dy w Polsce wiedzia³, co
mu siê nale¿y. Natomiast kilka procent
bêdzie musia³ ewentualnie zap³aciæ, ale
bêdzie wiedzia³, ile musi zap³aciæ. Wów-
czas bêdzie móg³ skorzystaæ z tak zwa-
nych ubezpieczeñ dodatkowych. (...) Nie
wolno postêpowaæ tak, ¿e ni st¹d, ni zo-
w¹d, nagle dowiadujemy siê; Zarz¹d
Województwa Zachodniopomorskiego
chc¹c siê przypodobaæ pani minister i
premierowi Tuskowi ,  bo by³y tu pewne
wrêcz afery, mo¿na by³o to tak nazwaæ
(wywiad nagrany w przeddzieñ afery nar-
kotykowej i przed wydarzeniami w Ka-
mieniu Pomorskim), chc¹c uciec do przo-
du i chc¹c zrobiæ z województwa zachod-
niopomorskiego królika doœwiadczalne-
go, wychodzi na przeciw oczekiwaniom -
na przyk³ad minister Kopacz, która tu
przyjecha³a. A te - prawie ¿e afery, mo¿na
to tak nazwaæ – to przetargi na kalenda-
rze, na samochody w gestii samorz¹du wo-
jewódzkiego, zbywanie nieruchomoœci.
Minister powiedzia³a, ¿e ona wzmacnia
decyzjê Zarz¹du, ¿e ona j¹ popiera. Bez
dialogu spo³ecznego, bez prawa nawet.

Ja - w Ko³obrzegu, w Szczecinie, dziê-
ki wielu wyrzeczeniom za³óg szpiatali,
dziêki wielu pomocom samorz¹du lokal-
nego, widzia³em ratowanie tych placó-
wek.  W Szczecinie - i powiat, poszczegól-
ne gminy, i miasto, które dok³ada³o do
pewnych dzia³añ restrukturyzacyjnych, i
teraz mamy szpital piêkny, wyprowadzo-
ny, finansowo niezad³u¿aj¹cy siê, spójny
finansowo, przynosz¹cy nawet pewne bi-
lansowanie siê. Dlaczego muszê go teraz
obowi¹zkowo komercjalizowaæ, a potem
prywatyzowaæ? Bez zgody za³ogi, a nawet
bez powiadomienia jej. A za³oga szpitala,
o którym mówiê, przecierpia³a bardzo
wiele w niedawnych czasach. Ustawa
„203”, strajki, komitety obywatelskie,

wyrzeczenia – nie by³y czynione wp³aty
na fundusz socjalny, odk³adane wynagro-
dzenia. To, ¿e szpitale obecnie maj¹ siê w
Zachodniopomorskiem nieco lepiej, to
zas³uga nie tylko samorz¹dów, ale tak¿e
pracowników, a w³aœciwie to przede
wszystkim pracowników.

PYTANIE: Kto ma wiêkszoœæ w
Sejmiku Województwa Zachodnio-
pomorskiego?

Pose³ Czes³aw Hoc: Oczywiœcie Plat-
forma Obywatelska, PSL i Samoobrona,
bo to taka koalicja. A do tego dodajmy i
to, ile to bêdzie synekur, ile bêdzie miejsc
pracy dla swoich, bo bêdzie przecie¿ sie-
demnaœcie szpitali. To siedemnaœcie Za-
rz¹dów, prezesów spó³ek prawa handlowe-
go, cz³onków zarz¹dów, siedemnaœcie rad
nadzorczych ka¿da po piêæ osób. To zago-
spodarowanie swoich ludzi przeogromne.
Oczywiœcie kosztem pacjenta i kosztem
pracowników s³u¿by zdrowia. Ja mówi³em
to w Parlamencie na przyk³adzie konkret-
nych ustaw zdrowotnych, które w ogóle
nie troszcz¹ siê o pacjenta, ani o pracow-
nika s³u¿by zdrowia. Troszcz¹ siê o prezesa
spó³ki prawa handlowego, a potem o pod-
miot prywatny. Zawê¿a siê pewne obo-
wi¹zki zak³adów opieki zdrowotnej. Do tej
pory przyjmuje siê do szpitali pacjentów z
ka¿dym zagro¿eniem zdrowotnym. Wedle
novum Platformy Obywatelskiej - tylko z
nag³ym zagro¿eniem. Mówi siê teraz, ¿e w
zgodzie z planem naprawczym bêdzie
mo¿na ograniczyæ dostêpnoœæ opieki
zdrowotnej i nawet obni¿yæ jej jakoœæ.

PYTANIE: Panie Poœle. Przycho-
dzi starsza pani do szpitala, a szpital
na to, ¿e my pani za bardzo leczyæ nie
mo¿emy, bo to nam siê nie skalkulu-
je. Czy taka sytuacja jest mo¿liwa?

Pose³ Czes³aw Hoc: Z tak¹ sytuacj¹
mamy do czynienia w USA. Dajmy na to
przychodzi do placówki pacjent niewy-
p³acalny, albo Ÿle ubezpieczony, albo w
ogóle nieubezpieczony, to udziela mu siê
powierzchownej pomocy, i – na aut. Na
zewn¹trz. Pacjent bogaty, dobrze ubezpie-
czony, to mu siê robi nadmiar – nadmiar
badañ i leczenia, konsultacji i kontroli.

Mówi siê nieprawdziwie, ¿e Prawo i
Sprawiedliwoœæ jest przeciwko wszelkiej
prywatyzacji. Nie. My jesteœmy za takim
systemem opieki zdrowotnej, w którym
czy pacjent przyjdzie do lekarza, czy nie,
on ma za niego na ca³y rok dan¹ kwotê,
i zawsze j¹ ma. Natomiast system szpital-
ny ma polegaæ na tym, ¿e najpierw dan¹
us³ugê trzeba wykonaæ, by potem dostaæ
zap³atê.

Proszê zwa¿yæ, jakie s¹ prywatne
szpitale. Ma³e. Z kilkoma oddzia³ami.
Oddzia³ami dochodowymi. A nieopodal
jest publiczny szpital, gdzie wszelkie
przewlek³e, uci¹¿liwe czy te¿ szczególnie
skomplikowane powik³ania odsy³a siê do
niego. Publiczny szpital ma ca³odobowy
dy¿ur, ma krwiodawstwo, bakteriologiê,
oddzia³ intensywnej opieki medycznej,
sztuczn¹ nerkê. No i jak jakieœ nag³e, ostre
przypadki, to siê odsy³a do publicznego
szpitala.

Szpital prywatny, malutki, bilansuje
sie dobrze finansowo dlatego, ¿e jeœli

wyczerpi¹ siê limity z Narodowego
Funduszu Zdrowia, to wtedy ma obowi¹-
zek pobierania pieniêdzy. To teraz pro-
ponuje siê w s³u¿bie zdrowia. Nie propo-
nuje siê racjonalnych rozwi¹zañ, nie pro-
ponuje siê uszczelnienia systemu, nie pro-
ponuje siê zwiêkszenia nak³adów finanso-
wych, tylko siêga siê bezczelnie do kiesze-
ni pacjenta. Zap³acisz? – ominiesz kolej-
kê. Musimy zmniejszyæ kolejki, zwiêk-
szyæ dostêpnoœæ, wiadomo, ale róbmy to
racjonalnymi, konstruktywnymi meto-
dami. Takie mamy regulacje w Konstytu-
cji. Wszystko to, co robi Platforma Oby-
watelska z PSL-em, to jest naruszenie
wartoœci konstytucyjnych – art. 58. (Pra-
wo do ochrony zdrowia, które jest gwa-
rantem poczucia bezpieczeñstwo zdro-
wotnego), a jednoczeœnie równy dostêp
do opieki zdrowotnej finansowanej ze
œrodków publicznych.

Mamy te¿ do czynienia w przypadku
propozycji Platformy Obywatelskiej z
naruszeniem ustawy o zawodzie lekarza i
lekarza dentysty. (Art. 30. Bez wzglêdu na
jakiekolwiek wydarzenia i okolicznoœci,
lekarz musi udzieliæ pomocy ka¿demu
pacjentowi, który ma poczucie zagro¿e-
nia zdrowia lub ¿ycia.) Narusza siê zasady
kodeksu etyki lekarskiej – dobro pacjenta
jest najwa¿niejszym   prawem lekarza.
Jeœli Platforma Obywatelska w woje-
wództwie zachodniopomorskim nie wy-
cofa siê z tego projektu uchwa³y, zwróci-
my siê do spo³eczeñstwa zachodniopo-
morskiego i poprosimy o referendum.

(•ród³o: RM, Aktualnoœci dnia.
14.XI.2008)(n)
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Za wyj¹tkiem Sylwestra i Nowego
Roku w okresie œwi¹teczno-nowo-
rocznym nie mo¿na u¿ywaæ w woje-
wództwie zachodniopomorskim wy-
robów pirotechnicznych w miej-
scach publicznych. Taki zakaz w Roz-
porz¹dzeniu Porz¹dkowym nr 1/2008
z dnia 2 grudnia 2008 roku wyda³
wojewoda Marcin Zydorowicz.

Rozporz¹dzenie dok³adnie pre-
cyzuje okres, w którym obowi¹zuje
zakaz u¿ywania petard i innych wy-
robów pirotechnicznych:

§ 1. W celu ochrony ¿ycia, zdro-
wia i mienia osób oraz zapewnienia
porz¹dku spokoju i bezpieczeñstwa
publicznego, wprowadza siê zakaz
u¿ywania wyrobów pirotechnicz-
nych w miejscach publicznych na
terenie województwa zachodniopo-
morskiego.

§  2. Zakaz o którym mowa w par.
1 obowi¹zuje od dnia 10 grudnia
2008 roku do dnia 31 stycznia 2009

PETARDY – TYLKO W NOWY
ROK I SYLWESTRA

roku z wyj¹tkiem 31 grudnia 2008
roku i 1 stycznia 2009 r.

Zgodnie z  § 4. wydanego rozpo-
rz¹dzenia, osobom naruszaj¹cym
zakaz funkcjonariusze policji lub
stra¿y miejskiej bêd¹ mogli wymie-
rzyæ mandat w wysokoœci do 500 z³.
W sytuacji wyj¹tkowej mog¹ skiero-
waæ sprawê do S¹du Grodzkiego,
który mo¿e ukaraæ osobê ³ami¹c¹
zakaz grzywn¹ w wysokoœci do 5 tys.
z³. wymierzonej na zasadzie i trybie
okreœlonym w prawie o wykrocze-
niach.

Wybuchy i ha³as zwi¹zany z
wystrza³ami petard s¹ uci¹¿liwe
zw³aszcza dla ma³ych dzieci i osób
starszych. Nie najlepiej znosz¹ to
tak¿e zwierzêta. Rozporz¹dzenie do-
tyczy tylko najbardziej newralgicz-
nego okresu, w którym petardy u¿y-
wane s¹ nagminnie, bo poza czasem
œwi¹teczno-noworocznym problem
w³aœciwie nie wystêpuje.

(GRYFICE) Burmistrz Andrzej
Szczygie³ zapowiedzia³, ¿e
od nowego roku wzroœnie
wysokoœæ op³at za
u¿ytkowanie wieczyste
dzia³ek.

Burmistrz argumentuje, ¿e op³aty
wzrosn¹, gdy¿ nast¹pi³ wzrost war-
toœci gruntów na terenie gminy Gry-
fice oraz ze wzglêdu na to, ¿e ostat-
nia aktualizacja op³aty rocznej z ty-
tu³u u¿ytkowania wieczystego
gruntów by³a przeprowadzona w
1992 roku. W zwi¹zku z tym chce
dokonaæ aktualizacji wysokoœci
op³at rocznych z tytu³u u¿ytkowania
wieczystego.

Jak zapowiedzia³, wysokoœæ do-
tychczasowych op³at rocznych z
tytu³u u¿ytkowania wieczystego
zostanie wypowiedziana do dnia 31
grudnia br.  u¿ytkownikom wieczy-

Wzrosn¹ op³aty
za u¿ytkowanie wieczyste

stym nieruchomoœci gruntowych
stanowi¹cych w³asnoœæ Gminy Gry-
fice i równoczeœnie zostanie zaofe-
rowane przyjêcie nowych ich wyso-
koœci od  1 stycznia 2009 r., p³atnych
do 31 marca ka¿dego roku. Nie poda³
o ile nast¹pi wzrost.

Jednoczeœnie poinformowa³, ¿e
u¿ytkownicy wieczyœci nieruchomo-
œci zabudowanych na cele mieszka-
niowe lub zabudowanych gara¿ami
albo przeznaczonych pod tego ro-
dzaju zabudowê oraz nieruchomoœci
rolnych mog¹ wyst¹piæ z wnioskiem
o przekszta³cenie prawa u¿ytkowania
wieczystego w prawo w³asnoœci.
Wnioski w tej sprawie mo¿na sk³adaæ
do dnia 31 grudnia 2012 r.

Informacje na ten temat mo¿na
uzyskaæ w Wydziale Rolnictwa Go-
spodarki Nieruchomoœciami i
Ochrony Œrodowiska Urzêdu Miej-
skiego w  Gryficach,  ul. Plac Zwyciê-
stwa 37, I piêtro, pok. 125 i 126, tel.
091 38-770-24 oraz 38-420-24.        (r)

(GRYFICE) Burmistrz ustali³
nowe stawki za 1 km przebiegu, w
przypadku przejazdu w podró¿y
s³u¿bowej samochodem osobowym
nie bêd¹cym w³asnoœci¹ Gminy Gry-
fice.

Dla samochodu o pojemnoœci sko-
kowej silnika do 900 ccm wynosi ona
0,36 z³, a dla samochodu o pojemnoœci

skokowej silnika powy¿ej 900 ccm -
0,45 z³. Stawki bêd¹ stosowane w wy-
padku odbywania podró¿y s³u¿bowej
przez pracownika samochodem osobo-
wym nie stanowi¹cym w³asnoœci Gmi-
ny Gryfice na jego wniosek zatwierdzo-
ny przez Burmistrza w poleceniu wy-
jazdu s³u¿bowego. Stawki obowi¹zuj¹
od 1 listopada br.                             (r)

Od listopada po nowych stawkach

Auto prywatne
w celach s³u¿bowych

(PRUSINOWO)    W dniu 6
grudnia odby³y siê Miko³ajki w
œwietlicy wiejskiej w Prusinowie.

Do piêknie przystrojonej œwietli-
cy przyby³o ponad sto dwadzieœcia
osób. O godzinie 17.00 z workiem na
plecach przyszed³ pieszo Miko³aj
mówi¹c: - Nie ma œniegu, wiêc mu-
sia³em przyjœæ pieszo i jestem bardzo
zmêczony.

So³tys Maria Szafrañska przywi-
ta³a go i poprosi³a ¿eby usiad³ ko³o
choinki i chwilê odpocz¹³. Przyby³
te¿ przewodnicz¹cy Rady Miejskiej
pan Stanis³aw B³ysz z wielkim pu-
d³em cukierków. Miko³aja przynis³
paczki, które w wielkich workach
wnosili cz³onkowie Rady So³eckiej.
Paczki wartoœci 20 z³ otrzyma³o 92
dzieci. Jest to zas³uga so³tys M. Sza-
frañskiej, która pozyskiwa³a spon-
sorów na poprzednie imprezy, ¿eby
zaoszczêdziæ na paczki. Nale¿y nad-
mieniæ, ¿e warto by³o, bo radoœæ i
uœmiech na ustach dzieci, a tak¿e ol-
brzymia frekwencja o tym œwiadczy-
³y.

So³tys pragnie podziêkowaæ
cz³onkom Rady So³eckiej za pomoc;
panom Zdzis³awowi Jopkowi, Zeno-
nowi Skrockiemu, Jerzemu Siekierce
oraz Ryszardowi Czerwcowi. Dziê-
kuje tak¿e pani œwietliczance Gra¿y-
nie £êgowik za przygotowanie œwie-
tlicy oraz czêstowanie goœci kaw¹,
herbat¹ i napojami.

So³ectwo otrzymuje 6 z³ na jedne-
go mieszkañca, a od pocz¹tku roku w
œwietlicy wiejskiej odby³y siê nastê-
puj¹ce imprezy: Ferie z konkursami i

Miko³aj w Prusinowie
nagrodami, Konkurs plastyczny z
nagrodami w trzech kategoriach,
Dzieñ Kobiet z poczêstunkiem,
Dzieñ Dziecka z nagrodami za kon-
kursy, Wakacje w œwietlicy z konkur-
sami, Zakoñczenie lata z konkursami
i nagrodami, Turniej gry w karty dla
doros³ych z nagrodami, Wycieczka
ciuchci¹ Retro do Niechorza, Dzieñ
Seniora z poczêstunkiem, Andrzejki
dla dzieci i doros³ych, Miko³ajki dla
dzieci.

31 stycznia odbêdzie siê wieczór
sylwestrowy. Rada So³ecka uczest-
niczy³a równie¿ w do¿ynkach gmin-
no-powiatowych wystawiaj¹c swo-
je stoisko i produkty, za sprzeda¿
których zebra³a 265 z³, przeznaczaj¹c
je na zakup kosiarki do koœcio³a w
Prusinowie.                                      m
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„D¥B” P³oty

WIÊ•BY DACHOWE,
DESKI, £ATY, TARCICA

TARTAK

Tel. 091 38 51 336
Tel./fax 091 38 51 131

Na ul. Niepodleg³oœci jest coraz
mniej luk do zabudowy i dlatego nie
dziwi¹ wznosz¹ce siê mury kolej-
nych kamienic. Ale denerwuje, jeœli
przed rozpoczêciem wylewania fun-
damentów nastêpuje pod³¹czenie
do wodoci¹gu. Ostatnio takie obser-
wowaliœmy i wszystko by³oby w
porz¹dku, gdyby nie fakt, ¿e wyciêto
w jezdni doœæ du¿y prostok¹t asfal-
tu, wyjêto kostki granitu. Pod³¹czo-
no co trzeba i czyst¹ ziemiê zalano
asfaltem, kostkê wywieziono. Dziœ
jezdnia w tym miejscu osiada i w
czasie deszczu bêdzie zalewana
wod¹, która bêdzie rozbryzgiwana
przez samochody na okna i œciany
domu stoj¹cego w pobli¿u pod³¹-
czenia.                                              m

Kolejne kamienice nie dziwi¹

O tym, ¿e swego czasu na ³¹ce,
blisko zabudowañ przy ul. Staro-
grodzkiej zadomowi³y siê sarenka i
kozio³ek, nikt g³oœno nie mówi. Przy-
czyna by³a prosta – bezpieczeñstwo
zwierz¹t. Sarnia rodzinka sama siê
wynios³a po kanonadzie ogni
sztucznych odpalonych na zakoñ-
czenie Festynu Ziemi Gryfickiej. Ale
gdy zaczêto mówiæ o grasuj¹cym po
obrze¿ach miasta lisie, zaczêliœmy
siê rozgl¹daæ wokó³, choæ informa-
cjê o tym uznaliœmy raczej za bajkê.

Gdy jednak sami stanêliœmy oko
w oko z „rudzielcem” na ul. Murar-
skiej (by³a godz. 24.30), postanowi-
liœmy zapytaæ naszych myœliwych,
by wyjaœnili, dlaczego lisy pojawiaj¹
siê w mieœcie i jak siê zachowaæ w
razie spotkania.

Swoj¹ opini¹ na ten temat po-
dzieli³ siê prezes Ko³a £owieckiego
„Dzik” p. Zenon Mroczkowski.

– To, ¿e w mieœcie pojawiaj¹ siê
lisy, to jakby wina nas samych.
Wyrzucamy ¿ywnoœæ do œmietni-
ków lub obok nich. Lis szybko siê
przyzwyczaja do ³atwego zdobywa-
nia po¿ywienia. £atwiej mu znaleŸæ
po¿ywienie przy œmietnikach czy w
œmietniku, ni¿ w lesie czy na polach.
Jak raz znajdzie ¿ywnoœæ, to do tego
miejsca bêdzie wraca³.

– Co zrobiæ, jak noc¹ spotkamy
go na ulicy?

– Niestety nic nie da siê zrobiæ,
ale mo¿na zawróciæ i zejœæ lisowi z
drogi. U nas w lasach wœcieklizny
nie stwierdzono od 7 lat (w ca³ym
woj. zachodniopomorskim). Lis sam
nie zaatakuje. On raczej bêdzie ucie-
ka³. Wœcieklizn¹ zaraziæ nie mo¿e, co
nie znaczy, ¿e mamy siê do niego
zbli¿aæ. Zawsze to dziki zwierzak.
Zdarzaj¹ siê lisy, które maj¹ chorobê
skóry nazywan¹ parchem. Jeœli taki
lis spotka siê z psem i zostanie przez
psa zaatakowany, b¹dŸ odwrotnie,
to choroba ta mo¿e przenieœæ siê na
psa. Jest bardzo trudna w leczeniu.
Cz³owiekowi raczej nic nie grozi, co
nie znaczy, ¿e nie musimy byæ czujni
wobec lisów, dzików a nawet sare-
nek. Trzeba te¿ za³o¿yæ, ¿e to s³abe
lisy szukaj¹ po¿ywienia w mieœcie,
zdrowy raczej unika siedlisk ludz-
kich i ludzi. Jest bardzo p³ochliwy i
bêdzie ucieka³. Uwa¿amy, ¿e te które
pojawiaj¹ siê w mieœcie id¹ na ³atwi-

znê, bo po¿ywienie i to urozmaicone
³atwo znaleŸæ.

– Dlaczego tak siê rozmno¿y³y,
czy nie ma odstrza³ów?

– Odstrza³y s¹. My z lisem wal-
czymy, odstrzeliwujemy bardzo
du¿o lisów. Nawet robimy specjalne
polowania. Od 15 stycznia do koñca
lutego organizujemy takie polowa-
nia. W naszym obwodzie nie ma a¿
tak du¿ego problemu, w innych tere-
nach Polski jest du¿o gorzej, szcze-
gólnie tam, gdzie hoduje siê ba¿anty
i inn¹ drobn¹ zwierzynê. Ogólnie
jednak problem istnieje, bo nie ma
zbytu na skórki z lisa. My oddajemy
zastrzelonego lisa do weterynarii do
badañ monitoringowych. Nato-
miast myœliwy, który zastrzeli lisa nie
ma co z nim zrobiæ. W lesie zostawiæ
nie mo¿e, utylizowaæ nie ma gdzie, a
na u¿ytek w³asny wzi¹æ te¿ nie ma
sensu, nie wiadomo co zrobiæ ze
skórk¹, z tuszk¹ itd. S¹ problemy.

– Czy pan zna jak¹œ historiê zwi¹-
zan¹ z wizytami lisów w mieœcie?

– Tak. Na gryfickim osiedlu Bo-
rzyszewo do kolegi przychodzi³ na
taras domu i wyjada³ psu z miski.
Nauczy³ siê i systematycznie przy-
chodzi³, bo wiedzia³ ¿e tam znajdzie
coœ dla siebie. Zawsze by³o, nie
musia³ polowaæ, by³o gotowe i tam
przychodzi³. Zwierzyna jest m¹dra,
lisy wiedz¹ co robi¹. Ale lepiej uni-
kaæ z nimi spotkañ i na pewno pilno-
waæ swoich psów, ¿eby nie nabawi-
³y siê parcha.

- Dziêkujê za rozmowê.          (m)

Gdy spotkamy lisa w Gryficach
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Mo¿na by³o s¹dziæ, ¿e ca³a ka-
mienica przy ul. Koœciuszki nr 66-63,
bêd¹ca wspólnotê mieszkaniow¹
pod zarz¹dem TBS, zyska w tym roku
now¹ elewacjê i nie tylko elewacjê.
Przetarg na remont wygra³a firma
znana – Zak³ad Ogólnobudowlany
Konarzewscy. Œcianê od strony ul.
Mickiewicza  (najmniej zniszczon¹)
wypacykowano w miarê szybko. I
wydawa³o siê, ¿e dalsze prace prze-
rwano ze wzglêdu na zmienn¹, listo-
padow¹ pogodê. Ale...

* * *
Jesteœmy w jednym z mieszkañ

posesji nr 64. Mówi mieszkaj¹ca tu
kobieta.

- Wiecie, to jest po prostu
wszystko œmieszne. Kiedyœ przyszli
pracownicy od Konarzewskiego i
zaczêli nam robiæ dach. Nikogo nie
uprzedzili, wleŸli na dach i dopiero
jak zaczêli kuæ to siê zorientowali-
œmy, ¿e bêd¹ naprawiaæ dach. O tym,
¿e dach maj¹ robiæ dowiedzieliœmy
siê w maju. Chodzi³am do TBS i mó-
wi³am, ¿e bêdê robiæ remont mieszka-
nia, bo oczekujemy powiêkszenia
rodziny, narodzin dziecka. W maju
mówili, ¿eby z remontem siê wstrzy-
maæ, w lipcu dalej powtarzali to
samo. W koñcu tak ju¿ na ostatni¹
chwilê, tu¿ przed narodzinami,
mieszkanie wyremontowa³am. Bo to
przecie¿ jasne, ¿e dzieciak powinien
przyjœæ do domu, w którym s¹ czyste
œciany. A oni dalej nic. W koñcu te-
raz w grudniu zaczêli robiæ. No i u nas
w mieszkaniu te¿ siê zaczê³o. Pada³
deszcz, córka siedzia³a na kanapie,
karmi³a ma³ego, a z sufitu kapie
deszcz. No nie deszcz, ale woda zbie-
ra siê na suficie i kapie na córkê i na
wnuka. Ca³¹ noc nie spaliœmy, bo
trzeba by³o przesuwaæ meble, wodê
zbieraæ do misek i czego siê da³o.
Wczeœniej sufit popêka³, bo tak wa-
lili. Jakoœ musieli rozbiæ 15 warstw
papy. WyobraŸcie sobie 15 warstw!

Na drugi dzieñ woda zaczê³a siê
laæ z sufitu w moim pokoju. Ca³e
mieszkanie by³o remontowane i co
teraz? Pieni¹dze w b³oto. Dzisiaj
rano wstajê, a w mieszkaniu normal-
nie ka³u¿e wody i znowu podk³ada-
nie misek, zbieranie wody z pod³ogi,
a woda lecia³a nawet po lampie.

Czy w tym mieœcie jest gospodarz???
Dzwoni³am do TBS-u o godz. 10.00
i proszê o po³¹czenie z kimœ od da-
chu. Nikogo nie by³o, chcia³am wiêc
z jakimœ innym urzêdnikiem – te¿ nie
by³o, to z dyrektorem (Wierzchow-
skim) – te¿ nie by³o. Kobieta, która
odebra³a telefon mówi³a, ¿e sobie
wszystko zapisa³a i przeka¿e komu
trzeba jak tylko urzêdnicy zjawi¹ siê
w biurze. Widaæ nikt siê nie zjawi³ (12
grudnia). Zadzwoni³am jeszcze raz  i
kierownik, którego nazwiska nie za-
pamiêta³am, powiedzia³, ¿e przyœle
dekarzy, ¿eby to zabezpieczyli, ale
do tej pory nikogo nie by³o, a zaraz
bêdzie godzina 15.00. Prosi³am, ¿eby
dali jakiegoœ elektryka, bo ja siê nie
znam na tym, czy mo¿na w³¹czyæ
pr¹d, jeœli woda la³a siê po instalacji
i ¿yrandolu. To mi powiedzia³, ¿e
najwy¿ej walnie ¿arówka i nic inne-
go siê nie stanie, a elektryk ma ju¿

dziœ swój harmonogram i nie zd¹¿y
do nas przyjœæ. Rano czeka³am na
pracowników Konarzewskiego,
¿eby ich zapytaæ co oni robi¹, ¿e
wszystko leci. A jak pierwszy raz nas
zalali, to ja im mówi³am, ¿eby uwa¿a-
li, ¿eby jak¹œ foliê za³o¿yli, bo w
ogóle dachu nie zabezpieczyli (dach
jest p³aski). Ale oni w ogóle naszych
próœb nie s³uchali. Dzwoniliœmy do
Inspekcji Nadzoru Budowlanego ze
skarg¹. Powiedzieli, ¿e nic siê nie
stanie (mieszkañcy mieli obawê, ¿e
robotnicy wal¹c w dach przebij¹ siê
do mieszkañ). S¹siadkê tak zala³o, ¿e
zala³o te¿ s¹siadkê piêtro ni¿ej. I
mówi, ¿e mo¿na do niej przyjœæ i zo-
baczyæ. (Byliœmy. Faktycznie
wszystko zalane, tapety odpad³y,
sufity z dziurami, widoczna trzci-
na). Wracaj¹c do posesji nr 64.

- Ja nie mogê sobie pozwoliæ na
ruinê mieszkania, nie mogê siedzieæ
spokojnie i czekaæ, a¿ mi to wszystko
runie na g³owê. Dziwne, ¿e niczego
nie zabezpieczaj¹. Jak mówiê do tych
robotników – co wy robicie, to siê
œmiej¹. Zreszt¹ co oni mog¹ jak Ko-
narzewski nie daje im ¿adnego za-
bezpieczenia, jakieœ folii czy czegoœ
innego, to co oni mog¹ zrobiæ! Swoj¹
przynieœæ? Te¿ nie mog¹. My te¿ nie
mamy. Ale on za dach pieni¹dze
weŸmie. Na policji te¿ robi¹ dach i a¿
chce siê patrzeæ. Wszystko maj¹ za-
bezpieczone foli¹ i tam na sufit kro-

pla wody siê nie przedostanie, a tu
nie. Stare dechy przybijaj¹, papy
trochê przywieŸli i tak tam coœ klej¹.

- Stare dechy przybijaj¹?
- A co, nowe? Nikt ich nie widzia³.

Nie, nie ma nowych, tu nigdzie nie wi-
daæ nowych desek. A tak wal¹ na tym
dachu, ¿e wszystko siê trzêsie, naczy-
nia w  segmencie siê przesuwaj¹ i
dzwoni¹. Chodzimy z jednego pokoju
do drugiego, bo jak s³ychaæ walenie
nad g³ow¹ w jednym pokoju, to idzie-
my do drugiego. Cz³owiek siê boi, ze
sufit przebij¹ i co wtedy? Ale robotnik
mówi: - niech siê pani nie boi, bo jest
jeden poziom desek i drugi poziom
desek (miêdzy dechami uszczelnienie
z trzciny i gliny).

Deski? A jakie to deski, to prze-
cie¿ próchno. Jak zwalali, to wszyst-
ko próchno. Widaæ przecie¿ by³o. Tu
przez piêædziesi¹t lat nic nie robio-
no. 15 warstw papy zrywaj¹. £ata na
³acie by³a, przez lata fragmentarycz-
nie przecie¿ zaklejali i nic wiêcej.

Na skargê nie ma do kogo pójœæ.
No bo gdzie? A w domu wszystko
mokre: chodniki, krzes³a, fotele,
³ó¿ko. Wszystko mokre. Szok nor-
malnie. Nie wiadomo ile ten remont
bêdzie trwa³  i ile to nieprzespanych
nocy nas jeszcze czeka. Œwiêta id¹,
maj¹ byæ chrzciny ma³ego, a tu
wszystko pozalewane, ani tu remont
teraz robiæ. No nic! Musimy czekaæ
a¿ robotnicy Konarzewskiego
skoñcz¹ pracê i sufity, jeœli siê utrzy-
maj¹, te¿ musz¹ wyschn¹æ przed
ponownym malowaniem. A ile ja pie-
niêdzy bêdê wywalaæ na ten re-
mont? By³a pani z ADM-u, sprawdzi-

³a szczelnoœæ instalacji gazowej i
pytam j¹ co bêdzie z tym dachem.

- No dostanie pani odszkodowa-
nie” - odpowiada. Ale ja mówiê, ¿e to
oni powinni szkody naprawiæ.

- Ale to ju¿ bêdzie mia³a pani w
odszkodowaniu. Pani sobie sama
zrobi! – powiedzia³a.

A ja myœlê, ¿e to firma Konarzew-
skiego powinna wszystko wyremon-
towaæ. Ale ona powiedzia³a, ¿e nie, bo
mieszkanie mam ubezpieczone i
ubezpieczyciel wszystko pokrywa.

Pytanie – czy ubezpieczyciel po-
winien ponosiæ koszty za nieudol-
noœæ wykonawcy robót?

 A ju¿ nie wiem gdzie jest prawda.
Jego robotnicy dach robi¹, za jego
wiedz¹ Ÿle, bo dachu nie zabezpie-
czyli, to niech pokrywa koszty w
ca³oœci, albo niech wszystko sami
remontuj¹. Narobili szkód, niech za
nie odpowiadaj¹. Ale urzêdniczka
mówi, ¿e nie, bo dostanê z ubezpie-
czenia i sama muszê remontowaæ –
mówi mieszkanka posesji.

* * *
W sobotê, 13 grudnia, na po-

dwórku posesji 64-63 by³o trzech
pracowników z trzema rolkami papy.
Pewnie je tylko po³o¿yli na jakieœ
dechy... Czy takie, jak widoczne na
zdjêciu? Dechy z odzysku!? Na da-
chu posesji 63, od strony podwórka,
widoczne s¹ nowe rynny, ale zabrak³o
dech na opierzenie, a tamtêdy bêdzie
w³aœnie dostawa³ siê i deszcz i œnieg.
Tam te¿ bêdzie nastêpowa³ proces
gnilny œcian, teraz niewidoczny, ale
za rok, dwa bêdzie kwit³ grzybami na
œcianach wewn¹trz mieszkañ. Ryn-
ny po³o¿ono, zapomniano jednak,
¿e z rynien woda powinna sp³ywaæ
rur¹ do kanalizacji deszczowej.
Obecnie leje siê po œcianach domu.
Zacieki ju¿ s¹ widoczne. S³owem
partactwo, a nie solidna robota.

W niedzielê œwieci³o s³oñce, byæ
mo¿e w mieszkaniach noc by³a spo-
kojna, ¿arówki nie wywali³y i parasol
by³ zbyteczny. Jak zostan¹ rozwi¹za-
ne sprawy wyrz¹dzonych szkód?
Dziœ nikt nie wie. Jedno jest pewne.
¯adne ubezpieczenie nie obejmuje
partackiej roboty. Do tego tematu
wrócimy mo¿e wiosn¹, gdy remont
zostanie zakoñczony.                     m
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W³aœciwie to nie wiadomo jak
napisaæ o jase³kach wystawionych
przez uczniów kl. III b, c, d, VI a, V c,
IV a oraz nauczycielki ze Szko³y Pod-
stawowej nr 3 w Gryficach. Wystar-
czy³oby napisaæ dwa s³owa – jeste-
œmy zachwyceni, co w naszym przy-
padku zdarza siê nader rzadko. Ale
taka jest prawda, jase³kami jesteœmy
zachwyceni. Choæ anio³ Gabriel
przychodzi³ do Marii ze zwiastowa-
niem, to jednak ona, jak to zwyczajo-
wo bywa³o, w niebieskiej szacie nie
by³a, choæ on na bia³o ubrany. Ona
zwyczajnie, jak dziewczynka z s¹-
siedztwa. Podobnie z nawiedzeniem
El¿biety. Kiedy Maria przychodzi,
El¿bieta jest zajêta sprz¹taniem
domu i nawet jakieœ s³ówko niecen-
zuralne palnê³a na temat czystoœci
szyb. To jednak nikt nie wie o co
chodzi artystom. PóŸniej podró¿ Fia-
tem 125 na spis ludnoœci do Betlejem
Józefa z brzemienn¹ Mari¹. Szukanie
domu na nocleg i szopkê dla zwie-
rz¹t, gdzie w koñcu znajduj¹ miejsce
na noclegi. I w koñcu obudzeni pa-
sterze i gwiazda, która trzech magów
do Dzieci¹tka zaprowadzi³a. ¯e nie
mieli ze sob¹ mirty, kadzid³a? Mieli
z³ot¹ „sztabkê”, kanister na benzynê
i teczkê, w której nie wiadomo co
by³o. Mo¿e akta z IPN-u. Kto wie? A
wszystkie zdarzenia i scenki przepla-
tane kolêdami w wykonaniu chóru
nauczycielek i Romana £obo¿ewi-
cza z SP 3 oraz m³odego chóru uczen-
nic z tej¿e szko³y. Ten œpiew w stylu

Zachwycaj¹ce jase³ka w „trójce”

gospel by³ tak piêkny i porywaj¹cy,
¿e ks. Ireneusz Pastryk wsta³ z miej-
sca, podobnie jak ca³a publicznoœæ,
bi³ brawa a w zasadzie klaska³ w rytm
kolêd. Burmistrz Gryfic Andrzej
Szczygie³ i ks. Jerzy Sosna pozostali
na swoich miejscach. Ale i tak byli
pod wra¿eniem. I ju¿ ca³kiem na serio
bez zachwytów, to musimy przyznaæ,
¿e chór z SP 3 zrobi³ niesamowite
postêpy w synchronowaniu g³o-
sów, w swobodzie wyra¿ania rado-
œci i co bardzo wa¿ne, nie zamkn¹³ siê
we w³asnym gronie, ale szkoli te¿

nowe m³ode g³osy. Ca³oœæ jase³ek w
re¿yserii Ma³gorzaty Kubiak, Kry-
styny Jakubowskiej, Marioli Aniœko
i Barbary Lenowczyk, opiekun mu-
zyczny - Janusz Nowak. Koncerty
by³y dwa, wstêp 1 z³. Pieni¹dze prze-
znaczone na wsparcie Akcji Serce +
Œwiêta. Motto wyg³oszone na za-
koñczenie przez pani¹ Krystynê Ja-
kubowsk¹ brzmia³o: “My historiê
pamiêtajmy, Bogu chwa³ê oddawaj-

my”. Jeszcze s³owo; nikt z wystêpu-
j¹cych na scenie nie móg³ s³yszeæ
s³ów z widowni, a tam krzyczano –
jeszcze raz, jeszcze raz. Bo dzieci
jeszcze raz chcia³y obejrzeæ historiê
narodzin Jezusa, us³yszeæ œpiew
nauczycieli i kole¿anek z w³asnej
szko³y. I to jest najlepsz¹ recenzj¹ na
temat jase³ek z SP 3 w Gryficach w
grudniu 2008 r., a wszystko mia³o
miejsce w sali widowiskowej GDK. m

Tu¿ przed atakiem zimy na skwe-
rze przy ul. Starogrodzkiej ciê¿ko
pracowa³y dwie kobiety zatrudnio-
ne w ZGK. Grabi³y ca³y teren zgarnia-
j¹c ju¿ wówczas mokre liœcie. S¹dzi-
liœmy, ¿e liœcie zostan¹ wywiezione,
niestety przed œniegiem nie zd¹¿yli i

Zgni³e liœcie na skwerze
liœcie le¿¹ nadal, coraz bardziej roz-
grzebywane przez psy. Zmarnowa-
no ciê¿k¹ pracê pañ i nie wiadomo,
czy do wiosny liœcie ponownie zo-
stan¹ zagrabione i wywiezione. Ale
mo¿e spadnie œnieg i zgniliznê choæ
na œwiêta przykryje.                                m
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O Zarz¹dzie Ko³a Polskiego Sto-
warzyszenia na rzecz Osób z Upoœle-
dzeniem Umys³owym w Gryficach
pisaliœmy wielokrotnie. Dziœ ci¹g
dalszy. W dniu 14 grudnia Zarz¹d
Ko³a zwo³a³ Nadzwyczajne Walne
Zebranie Cz³onków. Wczeœniej, bo z
dat¹ 8 grudnia, przewodnicz¹cy za-
rz¹du Grzegorz Mota³a rozes³a³ do
rodziców apel (zamieszczamy go
pomi¿ej). Apel nie pomóg³ i zarz¹d
zosta³ odwo³any.

O komentarz do Walnego Zebra-
nia poprosiliœmy so³tysa Smolêcina
Paw³a £ugowskiego, który by³
¿ywotnie zainteresowany remontem
i przebudow¹ budynku po by³ej
szkole podstawowej w Smolêcinie.
To ta szko³a uchwa³¹ Rady Miejskiej
w Gryficach zosta³a bezp³atnie prze-
kazana na rzecz Stowarzyszenia. Od
dnia przekazania obiektu na tym te-
renie nic siê nie dzieje poza tym, ¿e
so³tys i mieszkañcy Smolêcina dbaj¹
o to, by budynek by³ zabezpieczony
przed kompletn¹ ruin¹.

Szanowni Pañstwo!
Apel swój kierujê do rodziców i

cz³onków Naszego Stowarzyszenia
w pe³ni œwiadomy, i¿ bêdzie on byæ
mo¿e szokuj¹cy dla niektórych, a byæ
mo¿e pomocny dla zrozumienia pra-
cy w Stowarzyszeniu, ale te¿ postaw
osób, które pracuj¹ z naszymi dzieæ-
mi  i jak daleko mog¹ s³owa odbiegaæ
od czynów.

Zapewne wszystkich nas zasko-
czy³y, a  wrêcz porazi³y artyku³y pra-
sowe z wrzeœnia bie¿¹cego roku.
Ka¿dy po przeczytaniu ich musia³ siê
zastanowiæ i pomyœleæ: jak to mo¿li-
we?, co to za ludzie?, jak mog³em tego
nie widzieæ?

Je¿eli by tê „prawdê” przyj¹æ,
rzeczywiœcie pojecie oburzenia, a
wrêcz strachu to za ma³e s³owa.
Szczêœcie w tym, ze rzeczywistoœæ
jest diametralnie inna, a ujête w arty-
ku³ach „prawdy” z prawd¹ mijaj¹ siê
w ca³oœci.

Moja osoba jak i ca³y Zarz¹d
Naszego Ko³a zwi¹zany tajemnica
obowi¹zuj¹c¹ z ramienia prawa, nie
móg³ do tej pory nic wyjaœniæ, ani
nawet siê „wyt³umaczyæ”.

Prosiliœmy prasê aby nie publi-
kowa³a artyku³ów zanim nie pozna
racji naszych czyli Ÿróde³ i dokumen-
tów te racje wspieraj¹cych. Niestety
media zgodnie z prawem prasowym
mog¹ drukowaæ co chc¹, je¿eli maj¹
autoryzacjê artyku³ów. Osoba, która
podawa³a informacje prasie bierze na
siebie  i ponosi odpowiedzialnoœæ za
treœci tam podane, a osob¹ t¹ jest nie-
w¹tpliwie p. Renata Mazurek, zwol-
niona ze stanowiska Kierownika
Warsztatu Terapii Zajêciowej.

Konflikt, który rozpocz¹³ siê nie-
w¹tpliwie wczeœniej, nabra³ szerszego
kontekstu w momencie przes³ania do
ZK pisma z dnia 21.04.2008 r. doty-
cz¹cego próby rzekomego wy³udze-
nia. Omawialiœmy to na ostatnim
WZCz. Pod³o¿e konfliktu stanowi³y
kwestie finansowe tj. podwy¿ki p³ac
dla kierowników placówek, na które
ZK nie wyrazi³ zgody a p. T. Abramiuk
u¿y³ niefortunnego stwierdzenia: „do-
póki ja tu jestem nie bêdzie wiêkszej
ró¿nicy w p³acach miedzy pracowni-
kami a kierownictwem”. Nadmieniæ
tutaj nale¿y, ze ró¿nica w zarobkach w
ówczesnym  czasie na korzyœæ kierow-
ników placówek wynosi³a ok. 1.500,
00 z³.

Pomimo, ze by³a to decyzja ZK,
gorycz pora¿ki spadla na p. Abramiuka.

Cichy konflikt (jak siê okaza³o),
pog³êbi³ siê po próbach dyscyplinowa-
nia tych pracowników (nieobecnoœci w
pracy, zatrudnianie rodziny, itp.).

Wykonawca zawy¿y³ nale¿n¹ mu
kwotê a inspektor nadzoru podpisa³ siê
pod tym, ale co to ma wspólnego z
próba wy³udzenia przez p. Abramiuka,
skoro natychmiast na oczach autorów
wspomnianego pisma zadzwoni³ do p.
Heilika z proœb¹ o pomoc i sprawdze-
nie.

Komisja powo³ana przez Zarz¹d
Ko³a nic takiego nie stwierdzi³a, Komi-
sja Rewizyjna równie¿, ani Prokuratura
Rejonowa, pomimo nadzwyczajnej ak-
tywnoœci w tej sprawie, nie postawi³a
zarzutu wy³udzenia. Zatem o co chodzi
autorom tego pisma, bo przecie¿ dosko-
nale znali fakty? – moim zdaniem o
prowokacjê i pozbycie siê z Zarz¹du
Kola p. Abramiuka.

Na marginesie informujê Pañstwa,
¿e S¹d Grodzki sprawê próby  wy³u-
dzenia przez wykonawcê robót kwoty
44 tys. z³, umorzy³ w dniu 06.11.2008
roku.

Od stycznia br. zachowanie w pra-
cy p. Renaty Mazurek by³o nasycone
du¿ym stopniem z³ej woli, a pismo o
nieprawdziwej treœci wys³ane do Za-
rz¹du G³ównego by³o skrajnym tego
przyk³adem.

Powodem rozwi¹zania umowy o
pracê z p. R. Mazurek by³o stanowisko
wyra¿one w piœmie, wys³ane do Zarz¹-
du G³ównego Naszego Stowarzysze-
nia, w którym sugerowa³a, i¿ Zarz¹d
Ko³a toleruje przestêpstwa. Podwa¿y-
³a jednoczeœnie decyzjê najwy¿szej
w³adzy jaka jest Walne Zebranie Cz³on-
ków, które wyjaœnienia przedstawione
przez powo³an¹ komisjê przyjê³o jako
wystarczaj¹ce.

Szkody w imieniu Stowarzyszenia
nie stwierdzono (odpowiedŸ ZK na
pozew z³o¿ony w S¹dzie Pracy w za³¹-
czeniu).

Jestem przekonany, ze po poznaniu
faktów i dokumentów ka¿dy zrozumie,
i¿ sposób dzia³ania Zarz¹du Ko³a nie
móg³ byæ inny a partykularne interesy
niektórych osób nie mog¹ przes³aniaæ
celów i misji Stowarzyszenia.

Stanowisko cz³onków ko³a wyra-
¿one we wniosku z³o¿onym przez p.
Janinê Korpack¹ w dniu 07.11.2008
roku bardzo mnie dziwi i niepokoi. Nikt
z podpisanych na nim osób (oprócz p.
A. Wojciechowskiego i p. W. Heilika)
nie prosi³ mnie o wyjaœnienie, nikt nie
kwestionowa³ ostatnich wyborów.
Doprawdy trudno mi to zrozumieæ, to
tak jakby obecny Zarz¹d Ko³a dzia³a³
nielegalnie.

Obecny Zarz¹d Ko³a w dniu
03.11.2008 roku, a wiêc przed z³o¿e-
niem wspomnianego wczeœniej wnio-
sku  podj¹³ uchwa³ê o zwo³aniu Nad-

Gryfice 08.12.2008 r.

Apel

Zarz¹d Ko³a zwo³a³ zebranie i zosta³ odwo³any
So³tys Pawe³ £ugowski: – Je-

stem z jednej strony szczêœliwy i za-
dowolony, dlatego ¿e nast¹pi³a
zmiana w Zarz¹dzie Ko³a. Œledzi³em
przebieg zebrania od godz. 11.00 do
17.30. Przeg³osowano rozwi¹zanie
zarz¹du i powo³anie nowego. Na
szczêœcie zosta³a usuniêta z Zarz¹du
jedna osoba. Chodzi mi tu o pana
Abramiuka, który nie dosta³ absolu-
torium ze strony cz³onków. Dlacze-
go siê cieszê? Dlatego, ¿e wspó³pra-
ca z panem Abramiukliem uleg³a
pogorszeniu, a w³aœciwie jej nie
by³o. By³a z³a wola i co najgorsze w
sprawie budynku szko³y ca³y czas
mówi³ mi nieprawdê.

W jednym z punktów sprawoz-
dania na Walnym Zebraniu by³o wy-
jaœnienie, ¿e istnia³a niemo¿liwoœæ
remontu budynku i pozyskania pie-
ni¹¿ków przez Stowarzyszenie z
uwagi na maj¹c¹ powstaæ œwiniarniê
w okolicach Smolecina i £opianowa.
Temat powstania œwiniarni, to temat
przedawniony, nieprawdziwy i tu siê
okazuje, ¿e p. Abramiuk nie mia³ na-

wet woli, ¿eby siê dowiedzieæ w
Urzêdzie Miasta jaki powsta³ plan
przestrzennego zagospodarowania
gminy Gryfice. Pomys³ budowy
œwianiarni by³, ale zosta³ zakoñczo-
ny w fazie pomys³u. Takie by³o dzia-

³anie burmistrza, rady miejskiej i in-
nych organizacji spo³ecznych. Gdy-
by p. Abramiuk chcia³ siê zaj¹æ re-
montem budynku w Smolêcinie, to
pozna³by prawdê o œwiniarni, skoro
jest znana wszystkim mieszkañcom

zwyczajnego Walnego Zebrania
Cz³onków w dniu 14.12.2008 roku, a
zmuszony by³ to zrobiæ z powodów
prawnych (Statut art. 26 § 1 ust. 3).

Pozwolê sobie teraz na trochê re-
fleksji.

Uwa¿am, i¿ ogólnie mamy po-
czucie si³y, profesjonalizm dobrze
wykonanej s³u¿by spo³ecznej w imiê
naszej misji i celów dla dobra na-
szych dzieci (podopiecznych).

Mamy te¿ siln¹ motywacjê i pa-
trz¹c z perspektywy czasu, mamy
byæ z czego dumni.

Ale aby dalszy rozwój by³ bez-
pieczny (byœmy nie stali na glinia-
nych nogach). Musimy sami siê oce-
niaæ i d¹¿yæ do jak najwy¿szej jako-
œci we wszystkich dziedzinach,  a
przede wszystkim w sferze etycznej
i wspó³pracy gwarantuj¹cej rozwi¹-
zywania problemów, a nie ja³owe
spory.

Niszczenie takich ludzi jak p. Ta-
deusz Abramiuk jest nikczemnoœci¹.
Dokonaliœmy wiele, staliœmy siê w³a-
œcicielami niema³ego maj¹tku i nic nie
odby³o siê bez zaanga¿owania i po-
mocy wiceprzewodnicz¹cego. Nasze
plany i dalszy rozwój jest w obecnym
czasie co najmniej zagro¿ony.

Proszê pomyœleæ jak ja (czy inny
cz³onek ZK), jako przedstawiciel
Stowarzyszenia ma iœæ do przedsta-
wicieli W³adz Samorz¹dowych i o
coœ prosiæ, coœ za³atwiæ, przecie¿
opinia publiczna niew¹tpliwie jest
przekonana, ¿e cz³onkowie w³adz
Ko³a to przestêpcy.

             £¹czê wyrazy szacunku
Polskie Stowarzyszenie na Rzecz
Osób z Upoœledzeniem Umys³o-

wym Ko³o w Gryficach,
Przewodnicz¹cy Zarz¹du

Grzegorz Mota³a.
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gminy, a nie tylko w Smolêcinie.
Wykaza³ siê nieudolnoœci¹ w pozy-
skiwaniu pieni¹¿ków na ten budy-
nek, choæ na projekt  remontu i zabu-
dowy ca³ego otrzymanego od gmi-
ny terenu pieni¹dze mia³. A tu na ze-
braniu swoj¹ nieudolnoœæ ukry³ pod
pozorem niemo¿liwoœci jakiejkol-
wiek pracy w zwi¹zku ze œwiniarni¹.
Nie robi siê takich rzeczy. Tak¿e, jeœli
chodzi o tego pana, to bardzo siê
cieszê, ¿e zosta³ odwo³any i na jego
miejsce zosta³ powo³any Krzysztof
Ciep³owski, a pan Abramiuk zajmo-
wa³ stanowisko wiceprzewodnicz¹-
cego Zarz¹du Ko³a. Na prezesa po-
wo³ano pana Wincentego Heilika.
By³y prezes Grzegorz Mota³a sam
zrezygnowa³ ze stanowiska. Wierzê,
¿e nowy Zarz¹d Ko³a potraktuje
mnie i problem budynku w Smolê-
cinie tak, jak na to zas³uguje. A nie
tak jak pan Abramiuk potraktowa³
mnie po podpisaniu aktu darowi-
zny. W swoim gabinecie powie-
dzia³: „wiesz co ty teraz mo¿esz,
wiesz co ty teraz mo¿esz po tym
podpisaniu”. Dziœ mam zapewnie-
nie, ¿e ja i mieszkañcy Smolêcina
bêd¹ traktowani powa¿nie, a nie
jak gówniarze. A jak pan Abramiuk
traktowa³ ludzi, to pokaza³ na ze-
braniu, mimo i¿ przez ca³y czas za-
pewnia³, ¿e on jest sercem i dusz¹
i Bóg wie jeszcze czym przy dzie-
ciach, przy rodzicach. Pokaza³ siê,
jak jedn¹ z pañ potraktowa³ w cza-
sie zadawania pytania. To by³ tryb
rozkazuj¹cy – powstañ, proszê po-
wstaæ, siadaæ. Po prostu wszyst-
kich to zaszokowa³o. Pokaza³ jak
traktuje swoich wspó³pracowników
czy ludzi takich jak ja przychodz¹-
cych do niego, ¿eby rozwi¹zaæ jakiœ
problem. Tu pokaza³ swoj¹ osobo-
woœæ w stu procentach.

Na zebraniu rodzice poruszali te-
maty wewnêtrzne Ko³a. By³ te¿ poru-
szony temat zwolnionej dyrektor Re-
naty Mazurek, przede wszystkim
wyjaœniaj¹cy jak to siê sta³o, ¿e zo-
sta³a dyscyplinarnie zwolniona. Nie
bêdê powtarza³ zarzutów, ani ich
ocenia³, bo spraw¹ zajmuje siê s¹d i
niech on rozstrzygnie, po czyjej
stronie jest prawda.

Jedna z pañ pracuj¹cych w WTZ
otrzyma³a naganê za to, ¿e nie chcia-
³a wzi¹æ udzia³u w komisji przetargo-
wej. To te¿ by³o szokiem. Myœla³em,
¿e ten czas, kiedy ludzie wy³¹cznie
wykonuj¹ rozkazy ju¿ dawno min¹³.

A tu siê okaza³o – chcesz czy nie,
masz kompetencje czy nie, to musisz
wykonaæ rozkaz, bo inaczej nagana.
Pan Heilik zauwa¿y³, ¿e ¿eby uczest-
niczyæ w komisji przetargowej trze-
ba mieæ wiedzê dotycz¹c¹ przedmio-
tu przetargu. Nie bêdê siê wypowia-
da³. Ale nagana œwiadczy o tym, jak
on traktowa³ ludzi, ¿e nie ma s³owa –
proszê siê zastanowiæ. Nie s³ysza³
zdania – jestem osob¹ niekompe-
tentn¹ w sprawie przetargu. Musisz
byæ, bo najlepiej braæ do przetargu
osoby niekompetentne. Ja z szacun-
kiem do tej pani, uwa¿am ¿e zrobi³a
s³usznie. A p. Abramiuk chcia³by,
¿eby wszyscy stali na bacznoœæ. Z
tego co wiem, to jego praca w woj-
sku dawno siê skoñczy³a.

Teraz jest w Stowarzyszeniu i je-
œli kieruje siê dobrym sercem, to
niech wreszcie otworzy to serce.
Tym bardziej, ¿e jakieœ tam stanowi-
sko w Stowarzyszeniu bêdzie nadal
mia³. A dla mnie najwa¿niejsze, ¿e
nowe w³adze Stowarzyszenia zajm¹
siê budynkiem w naszej miejscowo-
œci. Jasne, ¿e cudów w rok czy dwa
nikt tam nie zrobi, ale jest nadzieja, ¿e
dzieci z Warsztatów Terapii Zajêcio-
wej bêd¹ mia³y wspania³e miejsce do
zabawy, pracy i relaksu. Tak¹ mam
nadziejê. A mog³y je mieæ ju¿ du¿o
wczeœniej i tak¿e nad morzem w Ro-
gowie. Byliœmy tam. W tym roku mija
pewnie 10 lat jak Stowarzyszenie i
dziêki p. Abramiukowi przejê³o na
w³asnoœæ przedszkole po zlikwido-
wanej jednostce wojskowej. Obiekt
kiedyœ by³ na pewno piêkny, o du¿o,
du¿o ³adniejszy od szko³y w Smole-
cinie. Ale, podobnie jak u nas, nisz-
czeje. Jest naprawdê piêkny i piêknie
po³o¿ony – blisko morza. Teraz bu-
dynek niszczeje, jest dewastowany
i karygodny jest w³aœnie ten fakt, ¿e
przez tyle lat zosta³ pozostawiony
sam sobie, a jeszcze trochê... No
w³aœnie, teraz siê pan Abramiuk za-
bezpieczy³ i czyni³ podobno jakieœ
przetargi. Prawda jest taka, ¿e mia³
dobre budynki i mo¿na by³o Stowa-
rzyszenie rozwijaæ, by dzieciom by³o
lepiej, by nie musia³y siê gnieŸdziæ w
„kurnikach” w Gryficach.

Reasumuj¹c sta³o siê dobrze, ¿e
Zarz¹d Ko³a zwo³a³ Nadzwyczajne
Walne Zebranie Cz³onków, Zarz¹d
pewnie nie przypuszcza³, ¿e bêdzie
musia³ odejœæ. Ale odszed³ i jest to
dobry prognostyk na 2009 rok. -
mówi Pawe³ £ugowski.                  m

To nie jest tak, ¿e w ka¿dym
miejscu i o ka¿dej porze brakuje
pracy, czy „roboty”. Raczej braku-
je ludzi, z prostej przyczyny – ni-
skich zarobków, czy niestety rozwi-
jaj¹cego siê syndromu bezrobocia,
t³umacz¹c; jest to zwyk³a do pracy
niechêæ.

A teraz w skrócie, chocia¿ temat
jest obszerny. Starostwo powiatowe
w Gryficach kupi³o materia³, tj. kost-
kê, krawê¿niki, obrze¿a, piasek, ce-
ment. ZGKM P³oty zapewni³o narzê-
dzia i pewne rozpoznanie, co do ilo-
œci ludzi chc¹cych pracowaæ. Stwo-
rzy³y siê doœæ prê¿ne dwie grupy,
które od koñca lata zrobi³y sporo.
Trzeba te¿ powiedzieæ, ¿e PUP re-
spektuje rekomendowane zg³osze-
nia, jak i sam kieruje sta¿ystów i
osoby do przygotowania zawodo-
wego z tzw. programu 50 plus.

Wracaj¹c do meritum. Grupy
uk³adaj¹ chodniki z kostki w P³otach,
Mechowie, Wyszoborze. W sumie

Gmina P³oty

A jednak siê krêci!

po³o¿ono, czasami z lekkim poœli-
zgiem (wiadomo, pogoda) 2700 me-
trów kwadratowych chodników.
Pamiêtajmy, ¿e trzeba zdj¹æ stare
pod³o¿e, pog³êbiæ, u³o¿yæ krawê¿ni-
ki i obrze¿a, podsypaæ piaskiem,
przy dojazdach do posesji piaskiem
z cementem, wypoziomowaæ, utwar-
dziæ specjaln¹ ubijark¹, no i u³o¿yæ
now¹ kostkê, czêsto w ró¿ne wzory,
w zale¿noœci od jej koloru. Dodatko-
we poszerzenia wykonano przed
sklepem w Mechowie i remizie stra-
¿ackiej w Wyszoborze. Szczególnie
podoba³o mi siê u³o¿enie nowego
chodnika w Mechowie, a to jest
kawa³ drogi; od trasy golczewskiej,
przez prawie ca³¹ wieœ, do sklepu,
przystanku autobusowego i co bar-
dzo wa¿ne - szko³y.

W przysz³ym roku prace te¿ s¹
zapewnione, bêd¹ pokrywane now¹
nawierzchni¹ drogi w Mechowie i
Wyszogórze, gdzie dojazd do tej
miejscowoœci jest, je¿eli mo¿na tak
powiedzieæ - tragiczny.                 (a)



Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
StrStrStrStrStr. 10. 10. 10. 10. 10 OG£OSZENIA DROBNE

(wp³ata na konto)
PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie

72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

Gara¿e blaszane, wiaty, kioski –
najtaniej. Dowóz gratis. Tel. kom.
0605 286 058; 059 833 45 36.

Gryfice

Instalacje elektryczne, systemy wi-
deofonowe, domofonowe. Tel.
666-173-196.

Czyszczenie poœcieli we³nianej la-
nolin¹. Tel. 0604 221 339; 091 395 41
72.

Us³ugi minikopark¹ – przy³¹czenia
wodno-kanalizacyjne, elektryczne,
równanie terenu i tym podobne. Tel.
602 436 972.

T³umacz przysiêg³y - francuski, Ko-
³obrzeg. Kom. 694 667 941, tel. 094
352 10 58.

Dywanopranie, sprz¹tanie biur i
mieszkañ, pranie tapicerki samo-
chodowej (osobowe, busy, ciê¿a-
rówki, tiry). Tel. 0 604 373 143.

Zespó³ muzyczny „KONTENT” na
ka¿d¹ okazjê - wesela, bankiety itp.
Tel. 604 221 339, 091 395 41 72.
www.kontent.com.pl

 Wykonujemy profesjonalne strony
internetowe na zamówienie tel.
0605 522 340.

Region

Gryfice
Sprzedam mieszkanie 4 pokojowe
w Gryficach. Tel. 507 100 356.

Wynajmê mieszkanie 2 pok., kuch-
nia i ³azienka, niezale¿ne wejœcie.
Tel. 509 431 779.

Pokoje do wynajêcia. Tel. 509 431 779.

MIESZKANIA
£obez

Sprzedam dzia³ki w Rzêskowie.
Tel. 512 584 156.

Gryfice

Region
MOTORYZACJA

Sprzedam opony zimowe 195/65/
R15 4 szt. Bardzo ma³o u¿ywane,
cena 670,00 z³. Tel. 605 522 340.

 Sprzedam opony letnie 4 sztuki
195 65 r 15 goodrich, przebieg
5000 km, cena 850 z³, gwarancja.
Tel. 0605522340.

 Sprzedam opony letnie 4 sztuki
dunlop 215 55 r16 95h, cena 420 z³
Tel. 0605522340.

 Sprzedam opony zimowe 195 65
r15, cena 650 z³. Tel. 0605522340.

Sprzedam Opel Vectra C kombi, rok
prod grudzieñ 2004, bordowy me-
talik, przebieg 108000km, zadbany,
ksi¹¿ka serwisowa, 1 w³aciciel w
Polsce i w Niemczech, w Polsce od
lutego 2008, NOWE: klocki i tarcze
hamulcowe przód i ty³, kompletny
rozrz¹d, opony letnie 16", du¿y prze-
gl¹d klimatronic, bezwypadkowy,
cena 44900 z³, og³oszenie prywat-
ne, tel: 0605 522 340,W CENIE
DIAGNOSTYKA STANU TECH-
NICZNEGO W ASO OPEL W DNIU
ZAKUPU PRZEZ KLIENTA, mo¿li-
wosc wys³ania zdjeæ na maila.

£obez
NIERUCHOMOŒCI

Sprzedam mieszkanie w³asno-
œciowe 63 mkw. w Œwiêtoborcu.
Tel. 609 863 917, 721 141 009.

Kawalerka 28 mkw. w £obzie w blo-
ku, parter. Cena - 88 tys do uzgod-
nienia. Tel. 605 980 898 lub 607
281 442.

Pilnie poszukujê ma³ego miesz-
kania (mo¿e byæ kawalerka) do
wynajêcia w £obzie lub okolicy.
Tel. 516 921 453.

Sprzedam dochodowy kiosk typu
RUCH z lokalizacj¹ i mediami –
£obez. Te. 607 587 076.

Sprzedam dzia³ki budowlane (10,
11, 12 arów) w £obzie przy ul. Stru-
mykowej. Tel. 509 448 017.

Sprzedam gara¿ murowany w Wê-
gorzynie. Tel 0 608 813 947.

Wynajmê lokal przystosowany na
dzia³alnoœæ w Resku przy g³ównej
ulicy. Tel. 600 807 480, 606 428 699.

BMW 316 za tys. z³. rok 93-94, czar-
ny, ABS, elektr. Szyby, lusterka,
dach, alu+zimowe z felgami, 1xA-
IRBAG, alarm z pilotem, centr. za-
mek, nowe tarcze, klocki, rozrz¹d,
œwiece, paski, filtry. Tel. 607 281
442.

Sprzedam Fiat Punto rocznik 97
cena 6800, Panda 04 cena 16400,
Pontiak 95 cena 24 000. Tel. 604
997 741.

Polonez GTI 1600, rok pr. 1996 –
stan idealny – zaproponuj cenê i
kup. Tel. 660 421 037.

Fiata 126p r. 1989 sprzedam. Tel.
091 391 43 88.

Sprzedam Fiata 126p i Tawriê. Tel.
728 364 060.

Œwidwin
Zatrudniê diagnostê, mechanika,
elektryka samochodowego. Tel.
502 565 278.

PRACA

Zatrudniê pracowników z umiejêt-
noœciami k³adzenia kostki polbruk,
ruroci¹gów wodno-kanalizacyj-
nych oraz murarzy. Atrakcyjne p³a-
ce. Tel. 091 384 08 39.

Poszukujê do wspó³pracy In¿yniera
lub Technika Budownictwa tel. 600/
824-591.

 Elektryka z doœwiadczeniem w
zawodzie zatrudniê na dobrych
warunkach, tel. 696 757 393.

 Firma Profil w Gryficach przy ul.
Broniszewskiej 34 poszukuje pil-
nie pracownika do produkcji i mon-
ta¿u okien PCV i aluminium, prefe-
rowane doœwiadczenie zawodo-
we. Tel. 091 387 71 20.

Gryfice

£obez

Wynajmê lokal na biuro, sklep,
w centrum £obza, 50 mkw.,
telefon, ogrzewanie gazowe.
Tel. 607 129 365.

Drawsko Pom. Œwidwin

Sprzedam kawalerkê 42 mkw. w
D¹browie Bia³ogardzkiej gmina
R¹bino. Tel. 502 431 002.

Region

Sprzedam piekarniê w Œwidwinie
przy ul. 3-go Marca 17.
Wiadomoœæ: tel. kom. 665 555
195, 667 143 991.

Kierowca kategorii C + E poszukuje
pracy na terenie Z³ocieñca i okolic.
Tel. 608 771 547.

US£UGI

Sprzedam drewno kominkowe. Tel.
697 610 223.

Kupiê antyki, militaria i inne staro-
cie. Tel. 501 126 109.

Sprzedam pasiekê minimum 36
rodzin. Tel. 0 602 350 007.

Sprzedam pianino, stan bardzo do-
bry, cena do uzgodnienia. Tel. 091
392 16 07. 0601 587 438.

Region
INNE

£obez
Sprzedam hurtowo choinki. Cena 5
z³ za sztukê. Tel. 604 997 741.

Drewno opa³owe. Tel. 506 402 140.

Sprzedam wannê pó³okr¹g³¹ z hy-
dromasa¿em. Cena 2 tys. z³otych.
Tel. 091 397 49 47 – wieczorem.

Sprzedam lady ch³odnicze, rega³y
metalowe regulowane, wagi elek-
troniczne, metkownice, rega³y
szklane na cukierki. Tel. 601 212
335.

T³umacz przysiêg³y jêzyka niemiec-
kiego, £obez, ul. Warcis³awa 2. Tel.
091 397 59 24, 505 972 167.

P³oty – korepetycje – chemia i jê-
zyk angielski dla pocz¹tkuj¹cych i
œrednio zaawansowanych. Tel.
664 973 043.

Gryfice

NAUKA

MLM
- perfumy
- œrodki  czystoœci
- sprzeda¿, praca
Tel. 601 088 446.

Sprzedam OPEL CADET, r.pr. 1988,
1,6, benzyna, gaz. Cena 1.500,00
z³. Tel. 782 925 431.

Gryfice
MATRYMONIALNE

Region
Pan lat 52 zapozna pani¹ w celu
matrymonialnym. Tel. 790 898 075.
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Og³oszenia drobne zlecone do Gazety Gryfickiej uka¿¹ siê - w tej samej cenie - tak¿e w trzech innych tytu³ach
wydawanych przez  nasze Wydawnictwo: Tygodniku £obeskim, Wieœciach œwidwiñskich
i Tygodniku Pojezierza Drawskiego. Wype³niony kupon nale¿y dostarczyæ do redakcji przy ul. Wa³owej 8/7;
dy¿ury: poniedzia³ki, wtorki i œrody w godz. 13.00-15.00.
Zapraszamy

Królewna Œnie¿ka w brojeckiej szkole

W dniu 10.12.2008 roku ucznio-
wie klas 0 – III goœcili aktorów z Kra-
kowa. Aktorzy przedstawili adapta-
cjê bajki braci Grimm „Królewna

Œnie¿ka i siedmiu krasnoludków”.
„Lustereczko powiedz przecie, kto
jest najpiêkniejszy w œwiecie...” Kró-
lowa, z³a macocha dowiedziawszy

W ramach Kampanii Ca³a Polska Czyta Dzieciom w Szkole
Podstawowej w Brojcach organizowane s¹ przedstawienia
teatralne przez pani¹ Ma³gorzatê Koz³owsk¹, która
wspó³pracuje ze Studiem Ma³ych Form Teatralnych,
Scenografii i Re¿yserii ART-RE z Krakowa.

siê, ¿e Królewna Œnie¿ka jest od niej
piêkniejsza wpada w z³oœæ. Rozkazu-
je myœliwemu porzuciæ Œnie¿kê w
lesie. Królewna chroni siê w domku
krasnoludków, które przyjmuj¹ ja
pod swój dach i przestrzegaj¹ przed
wpuszczaniem obcych do domu.
Œnie¿ka zapomina jednak o ostrze¿e-
niu i wpuszcza do domu mi³¹ starusz-
kê. Okazuje siê, ¿e pod tym przebra-
niem kryje siê z³a macocha, która

czêstuje ufn¹ Œnie¿kê zatrutym jab³-
kiem. Na szczêœcie Ksi¹¿ê przybywa
na czas i ratuje Królewnê.

Bajka uczy, ¿e warto pomagaæ in-
nym i przestrzega przed ³atwowier-
noœci¹ w stosunku do obcych.

Podczas spektaklu dzieci mia³y
mo¿liwoœæ wyst¹pienia na scenie
razem z aktorami i wspó³tworzenia
przedstawienia a tak¿e kreowania
bajkowego œwiata, gdy¿ ka¿de z
nich jest interaktywne. Stanowi to
dodatkow¹ formê rozwoju intelek-
tualnego dziecka. Rekwizyty, sce-
nografiê i kostiumy s¹ wykonywa-
ne przez artystów w pracowniach
TVP Kraków, co zapewnia ich ory-
ginalnoœæ i niepowtarzalnoœæ.
Edukacja teatralna pozwala rozwi-
jaæ horyzonty, kszta³tuje wra¿li-
woœæ na kulturê, sztukê i œwiat.
Spektakl nie zawiera agresji, prze-
mocy, a uczy dzieci jak postêpo-
waæ, pokazuje najwa¿niejsze war-
toœci: rodzinê, mi³oœæ, dobro tole-
rancje. Mora³ zawsze uœwiadamia
widzom, ze warto w ¿yciu godnie i
uczciwie postêpowaæ.

Justyna Woœko – Kawka
Foto: Ma³gorzata Koz³owska
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Nie tylko powiat buduje boiska
w Gryficach, tak¿e gmina ma swój
udzia³ w twórczym dziele rz¹dowym.
Przy SP 4 powstaje kolejne boisko w
Gryficach do pi³ki no¿nej. W zasa-
dzie jest ju¿ gotowe. Sztuczna trawa
po³o¿ona, linie naniesione. Ca³oœæ
ogrodzona wysok¹ siatk¹, zamonto-
wane na s³upach reflektory. Drugie
boisko do koszykówki ma wylan¹
p³ytê. Teren woko³o boiska jest bar-

dzo du¿y, w trakcie porz¹dkowany,
czêœciowo wy³o¿ono polbrukiem
œcie¿ki. Dojœcie do g³ównego boiska
gotowe. Woko³o boiska maj¹ byæ
nasadzenia krzewów i drzewek
ozdobnych. Termin oddania do
u¿ytku nie ustalony, raczej w przy-
sz³ym roku. Porównuj¹c boiska –
powiatowe i gminne to jednak plusy
przyznajemy boisku powstaj¹cemu
przy LO Chrobry.                              m

Gminny Orlik

(POWIAT). Skutki kryzysu go-
spodarczego ju¿ odczuwamy na w³a-
snej skórze, a mo¿e byæ jeszcze go-
rzej. Jeœli sytuacja siê nie poprawi
rozpoczn¹ siê zwolnienia. Najdo-
tkliwiej kryzys odczuwaj¹ zak³ady z
bran¿y budowlanej i drzewnej oraz
skupu surowców wtórnych. W rato-
waniu gospodarki nie pomaga dra-
styczna podwy¿ka za energiê elek-
tryczn¹ zapowiadana na 43 proc. ani
postawa Lasów Pañstwowych, które
ze swojej strony zaserwowa³y dra-
styczny wzrost cen drewna.

Jedn¹ z firm mieszcz¹cych siê na
terenie powiatu ³obeskiego, a odczuwa-
j¹c¹ skutki kryzysu jest Pagok Meble z
Wêgorzyna.

– Skutki kryzysu odczuwamy ju¿
od listopada. Zamówienia spad³y ju¿ o
25 proc. w tym roku. Dlatego, by polep-
szyæ sytuacjê, poszukujemy dodatko-
wych rynków zbytu, szykujemy te¿
nowe oferty. Trudno powiedzieæ co
bêdzie siê dzia³o w roku przysz³ym,
tym bardziej, ¿e dodatkowo od 1 stycz-
nia nast¹pi podwy¿ka pr¹du a¿ o 43
proc. Moim zdaniem niezasadna ju¿ od
nowego roku. To zdecydowanie wp³y-
nie negatywnie na kondycjê firm. Jeœli
sytuacja nadal bêdzie siê pogarszaæ,
bêdziemy zmuszeni zwolniæ czêœæ lu-
dzi, ale gdy siê poprawi – z powrotem
ich przyjmiemy. Mam nadziejê, ¿e do
tego nie dojdzie – powiedzia³  J. Parciak.

W podobnej sytuacji znalaz³ siê Za-
k³ad Naprawczy Mechanizacji Rolnic-
twa w £obzie.

- Odczuwamy zmniejszenie docho-
dów o oko³o 25 proc. Bêdziemy szukaæ
nowych rynków zbytu. To czy sytu-
acja siê poprawi czy nie zale¿y od tego,
czy bêdzie jakiœ ruch w gospodarce,
szczególnie w budownictwie. Jeœli sy-
tuacja siê nie poprawi, nie mo¿na wy-
kluczyæ zwolnieñ, nawet w okolicach 10
proc., ale jeszcze nie teraz. Sytuacja siê

Kryzys wszed³ do powiatów

wyklaruje w pierwszym kwartale –
mówi prezes zarz¹du ZNMR w £obzie
Jan Paszkiewicz.

W trochê innej kondycji jest firma
Bo-De z £obza. Ten zak³ad póki co,
problemy finansowe ma ju¿ za sob¹, a
sytuacja ustabilizowa³a siê na tyle, by
nie mówiæ o zwolnieniach. Jak bêdzie
wygl¹da³a po podwy¿kach m.in. za
pr¹d, trudno dziœ stwierdziæ.

O dobrej sytuacji mo¿e mówiæ z
kolei firma produkuj¹ca karmê dla psów
- Atlantic z Gardna w gminie Wêgorzy-
no. Ta firma kryzys ma za sob¹. Teraz
sytuacja poprawi³a siê bo, zwiêkszy³a
siê iloœæ zamówieñ. Wiadomo, psy
musz¹ jeœæ.

Za makulaturê ka¿¹ p³aciæ
O katastrofie wrêcz mo¿e mówiæ

bran¿a surowców wtórnych.
Obecnie nie mo¿na oddaæ makulatu-

ry na skup, nawet za darmo. Sytuacja
jest taka, ¿e odbiorcy chc¹, by skupy
makulatury dop³aca³y jeszcze za jej
oddanie. Osoba, która przynosi maku-
laturê na skup jest szczêœliwa, ¿e w
ogóle przyjêto od niej papier lub tektu-
rê. Jeœli makulatura nie bêdzie zbierana,

to tylko z £obza bêdzie oko³o 60 ton
œmieci wiêcej do wywozu na wysypi-
sko œmieci. Za to zap³ac¹ mieszkañcy.

- W tej chwili ju¿ nie skupujê maku-
latury, nawet nie odbieram za darmo.
Mam zablokowane. Odbiorcy ka¿¹
nam jeszcze dop³acaæ za to, ¿e chcemy
j¹ oddaæ, bo musz¹ ponieœæ koszty
transportu. – mówi Stanis³aw Barsul
prowadz¹cy skup surowców wtórnych
w £obzie.

Jeszcze nieodp³atnie mo¿na oddaæ
na skupie m.in.: telewizory, monitory i
komputery, ale jak d³ugo trudno powie-
dzieæ. Nie wiadomo, czy i za to odbior-
cy nie ka¿¹ sobie nied³ugo p³aciæ. Za
odp³at¹ mo¿na oddawaæ z³om, ceny jed-
nak posz³y mocno w dó³.

Zadziwiaj¹ce jest to, ¿e nasza maku-
latura sz³a na zachód, gdy u nas wycina-
ne s¹ lasy. Jak to siê ma do dzia³añ eko-
logicznych, trudno zgadn¹æ. Teraz gdy
zachód ju¿ nie chce od nas zu¿ytego

papieru, nasza makulatura bêdzie mu-
sia³a trafiæ na wysypiska œmieci, a drze-
wa w lasach tnie siê za wysok¹ cenê.

W obliczu kryzysu i taniej¹cych
wyrobów, w kraju drastycznie wzrasta
cena drewna, zarzynaj¹c tym samym
przemys³ meblowy, budowlany, pa-
pierniczy i tartaczny.

Z jednej strony nie dba siê u nas o
pozyskiwanie makulatury i wtórne jej
wykorzystanie, z drugiej podnosi siê
ceny drewna nawet o 25 proc. wy¿ej od
cen rynkowych na zachodzie.

Na ten absurd Stowarzyszenie Pro-
ducentów P³yt Drewnopochodnych,
Stowarzyszenie Papierników Polskich,
Polska Izba Gospodarcza Przemys³u
Drzewnego Polski Komitet Narodowy
EPAL oraz Stowarzyszenie Klub
Drzewny opublikowali list otwarty do
premiera Donalda Tuska na ³amach
wczorajszej „Rzeczpospolitej” (15
grudnia 2008). W liœcie tym, napisano
m.in.:

„Nasze œrodowisko gospodarcze
nie akceptuje strategii dzia³ania Lasów
Pañstwowych, które gospodaruj¹c na
maj¹tku pañstwa, w imiê realizacji w³a-
snego interesu komercyjnego, ignoruj¹c
realia rzeczywistoœci rynkowej, pla-
nuj¹ swoj¹ strategiê rozwoju, która do-
prowadzi krajowy przemys³ drzewny
do nieuchronnej zapaœci, niszcz¹c tym
samym tysi¹ce miejsc pracy na terenie
ca³ego kraju.

Oznacza³oby to, ¿e pañstwowa jed-
nostka organizacyjna dzia³a wbrew in-
teresom polskiej gospodarki i to w okre-
sie szczególnych zagro¿eñ wobec dzi-
siejszego globalnego kryzysu gospo-
darczego”.

A jak dzia³a energetyka podwy¿-
szaj¹c ceny o 43 proc.?                  mm

Kryzys rozlewa siê
Kryzys œwiatowy do tej pory

ogl¹dany w telewizji, nie tylko
wszed³ do wielkich firm w du-
¿ych miastach, ale tak¿e rozla³
siê po ca³ym kraju, wszed³ do
powiatów.

„Dziennik Nowogardzki” z 12
grudnia poinformowa³ o kryzysie na
rynku nowogardzkim. Niedawno
wybudowana tam szwajcarska firma
Rieter Automotive (przy drodze No-
wogard - P³oty), która mia³a docelo-
wo zatrudniaæ 300 osób, przy osi¹-
gniêtym poziomie 200 osób zatrud-
nionych zwolni³a niedawno 100 pra-
cowników. Firma nie daje gwarancji,
¿e to koniec redukcji zatrudnienia.
Produkuj¹ca elementy gumowe do
samochodów dla firm Volvo i Saab
otrzyma³a od nich o oko³o 60 proc.
mniejsze zamówienia na swoje wy-

roby. Problem w tym, ¿e firma w za-
mian za utrzymanie zatrudnienia nie
mniejszego ni¿ 50 osób, zosta³a
zwolniona na 10 lat z podatku od
nieruchomoœci.

Maszyny stoj¹ w zak³adzie p³yt
wiórowych Gryfbet. w kulminacyj-
nym momencie zak³ad zatrudnia³ 40
osób, obecnie szeœæ.

K³opoty ma równie¿ firma Drew-
pol z Osiny, producent frontów me-
blowych.

Z mapy zak³adów w Nowogar-
dzie zniknie nied³ugo oddzia³ kon-
cenru Nestle - hurtownia lodów
Scholler. Koncern od zesz³ego roku
likwiduje swoje oddzia³y terenowe i
przechodzi na dystrybutorów ze-
wnêtrznych. A to oznacza likwidacjê
hurtowni w Nowogardzie, gdzie pra-
cê znajdowa³o do 15 osób.          (r)
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Wszystkie zespo³y zosta³y na-
grodzone pucharami i dyplomami,
a trzy pierwsze dru¿yny otrzyma-
³y medale. Wszyscy otrzymali
równie¿ s³odycze. Doceniono za-
wodników najlepiej graj¹cych –
napastników, obroñców i bram-
karzy, najm³odszych i najbardziej
sympatycznych – ka¿dy z nich
otrzyma³ statuetkê i dyplom. Na-
grody wrêczali: wiceburmistrz
Tomasz Malczewski i Wies³aw
Pietrzak.

Wspó³organizatorem turnieju
byli: Stowarzyszenie Inicjatyw
Spo³ecznych „Uœmiech”, Urz¹d
Miasta Gryfice, Szko³a Podsta-
wowa nr 4 w Gryficach. Uczest-
nikom zapewniono pomoc me-
dyczn¹ i bezpieczeñstwo, nad
którym czuwa³a Stra¿ Miejska.

Wniosek z turnieju? Szkó³ka
Pi³karska „Diego” jest prawdzi-
wym ambasadorem gminy  Gryfi-
ce i naszego powiatu. Oficjalnie
tez zosta³a zaproszona do Gryfo-
wa Œl¹skiego  na turniej z okazji
Dnia Dziecka w przysz³ym roku.
Dzieciaki ju¿ siê ciesz¹ i mamy
nadziejê, ¿e w wyjeŸdzie na tur-
niej otrzymaj¹ wsparcie finanso-
we z gminy i powiatu.            m

II Ogólnopolski Miko³ajkowy Halowy Turniej Pi³ki No¿nej
dla dzieci „DIEGO CUP” o puchar Burmistrza Gryfic

W turnieju uczestniczy³y dru¿yny:
1. DiegoII
2. KP B³êkitni Stargard Szcz.
3. Kotwica Ko³obrzeg
4. Szkó³ka Pi³karska Gryfów Œl.
5. Szkó³ka Pi³karska Diego I
6. Diego III
7. Polonia P³oty
8. Gryf Kamieñ Pomorski

Turniej rozegrano w systemie,
ka¿dy z ka¿dym. Czas meczu 2x12
minut. Sêdziowie to: Waldemar
Ignaszewski, Marek Stefañski.

Kolejnoœæ spotkañ: wyniki
1. 1-8 1:3
2. 2-7 6:0
3. 3-6 3:0
4. 4-5 2:0
5. 7-3 1:7
6. 1-2 6:4
7. 8-5 2:2
8. 6-4 0:5
9. 3-1 9:0
10. 2-8 0:2
11. 4-3 5:1
12. 5-6 5:0
13. 2-3 1:3
14. 1-4 0:7
15. 8-6 3:0
16. 7-5 0:3
17. 4-2 0:0
18. 3-8 2:1
19. 5-1 4:0
20. 6-7 1:1
21. 3-4 0:1
22. 2-5 2:2
23. 8-7 4:2
24. 1-6 2:1
25. 5-3 0:2
26. 4-8 0:1
27. 6-2 0:7
28. 7-1 2:1

Koñcowa kwalifikacja
I. Kotwica Ko³obrzeg 18 pkt.
II. Gryf Kamien Pom. 16 pkt.
III. Gryfów Œl¹ski 16 pkt.
IV. B³êkitni Stargard Szcz. 11 pkt.
V. Diego I 11 pkt.
VI. Polonia P³oty   4 pkt.
VII. Diego II   3 pkt.
VIII. Diego III   1 pkt.
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S³ów parê o pani Wies³awie. Stu-
dia ukoñczy³a na Wydziale Sztuk
Piêknych UMK w Toruniu w pracow-
ni malarstwa prof. St. Borysowskiego
w 1982 r. Dyplom z wyró¿nieniem ar-
tystycznym.Cz³onek Zwi¹zku Pol-
skich Artystów Plastyków. Stypen-
dystka Ministra Kultury i Sztuki. Pro-
wadzi pracowniê malarstwa i rysunku
na kierunku Grafika i Architektura
Wnêtrz w Wy¿szej Szkole Sztuki
U¿ytkowej w Szczecinie.

A dziœ w naszej Galerii z w³asn¹
twórczoœci¹, by swoimi obrazami
przekazaæ nam swoje spojrzenie na
otaczaj¹cy nas œwiat. Œwiat widziany
dusz¹, utrwalany pêdzlem na p³ótnie.

Na spotkanie z artystk¹ przyszli:
przewodnicz¹cy Rady Miejskiej Sta-
nis³aw B³ysz, dyr. GDK Ró¿a Szuster,
dyr. Liceum Plastycznego w Gryfi-
cach Halina Adomat, grono zaprzy-
jaŸnionych osób i mieszkañcy Gry-
fic, których interesuje malarstwo i
wszystko to, co dzieje siê w Galerii.

Co powiedzia³a o sobie i swojej
twórczoœci? – Przede wszystkim
chcia³abym podziêkowaæ wszyst-
kim, którzy w ten grudniowy wieczór
tutaj przyszli. Jest to dla mnie taki
podnios³y moment, bo czujê siê tak,
jakbym by³a wœród swoich przyja-
ció³ zwi¹zanych z tym miejscem i z t¹
ziemi¹. Dziêkujê pañstwu, ¿e w to
wszystko mog³am siê jakoœ wedrzeæ.
Przyznajê, ¿e wkrad³am siê ju¿ wiele
lat temu z tym swoim plenerowym
¿yciem. Bo moja przyjació³ka Halina
Pokorska zna mnie ju¿ du¿o lat, mo¿e
nawet 50 a mo¿e wiêcej (Halina Po-
korska – artysta malarz, kustosz
Galerii, wyk³adowca w Liceum Pla-
stycznym w Gryficach i z ramienia

Zawsze pokorna wobec natury

Gryfickiego Domu Kultury organi-
zator plenerów malarskich – Arty-
styczne Spotkania Przyjació³ w Ry-
bokartach). Na tej artystycznej
œcie¿ce mia³yœmy okazjê niejedno-
krotnie siê spotykaæ. Tutaj us³ysza-
³am kilka takich zawiedzionych s³ów,
¿e nie przywioz³am i nie wystawi³am
plenerowych bieszczadzkich obra-
zów. Faktycznie je¿d¿ê po Polsce i
ci¹gle szukam takich wspania³ych
momentów, które mog³yby mnie
czymœ natchn¹æ. Moje ¿ycie arty-
styczne nie sk³ada siê w³aœciwie tyl-
ko z plenerów, ale jest takim wielkim
do¿ywieniem tej artystycznej dzia-
³alnoœci, poniewa¿ je¿d¿ê, malujê w
plenerze i mówiê, ¿e moim atelier –
niebo. Faktycznie jestem wtedy bar-
dzo szczêœliwa. Ale te¿ du¿o obra-
zów malujê póŸniej w pracowni, jak-
by korzystam i jakby s¹ one pewne-

na wierzby (piêkny obraz), które
konkretnie by³y, ale chcia³am im
jeszcze czegoœ wiêcej dodaæ (spoj-
rzenie duszy). Inny obraz powsta³
pod silnym wra¿eniem, po lecie tak
ciep³ym, tak spalonym, tak gor¹cym,
¿e w³aœciwie wszystko gdzieœ siê
miesza³o – niebo i ziemia i trudno na
przyk³ad oddaæ nieraz tego ducha
maluj¹c konkretnie. Trzeba jeszcze
czegoœ, jakby dodaæ tego innego
wymiaru w malarstwie. Te¿ tu s¹ ta-
kie obrazy, które nazwa³am – cztery
¿ywio³y, one nie mog³y byæ wszyst-
kie pokazane, jest woda, ziemia, po-
wietrze, ogieñ (nawet p. Robert Er-
hardt ten ogieñ podœwietli³). Te¿ wia-
domo, ¿e one wysz³y gdzieœ z jakie-
goœ miejsca obserwowanego, ale
chcia³am i cz³owieka w tym umieœciæ
i te ¿ywio³y. Przepraszam, ¿e mo¿e nie
te konkretne, te plenerowe, ale moje
¿ycie, jakby artystyczne jest nie-
zwykle zwi¹zane z natur¹. Jestem
wobec natury bardzo pokorna i
wszystko co robiê, to w³aœnie wyci¹-
gam z niej i przetwarzam. Nieraz mó-
wiê, ¿e aparat fotograficzny robi
wspania³e zdjêcia, ale artysta tak tro-
szeczkê musi po swojemu to opowie-
dzieæ. Jeszcze raz bardzo, bardzo
serdecznie dziêkujê za przemi³e przy-
jêcie i czujê, ¿e jestem w tej rodzinie
– tutaj. - powiedzia³a artystka.

Nam pozostaje zaprosiæ do Mu-
zeum Galeria Brama mieszkañców
Gryfic na chwilê z przemyœleniami
artystki zawartymi w obrazach. Wy-
stawa obrazów Wies³awy Markie-
wicz do 15 stycznia 2009 r. Wstêp do
Muzeum Galeria Brama bezp³atny –
jak zawsze.                                      m

W Muzeum Galeria Brama
w dniu 11 grudnia zosta³a
otwarta wystawa obrazów
Wies³awy Markiewicz.

Wystawa obrazów Wies³awy Markiewicz

go rodzaju przetworzeniem. Tu w³a-
œnie takie obrazy pokaza³am, nie te
plenerowe, takie które tam siê uro-
dzi³y w tym konkretnym miejscu.
Tylko jakby te plenery sta³y siê do
tego przetworzenia. ¯e gdzieœ tu,
pocz¹tek obrazów jest w naturze.
Jak¹œ chwil¹, jakimœ prze¿yciem,
przestrzeni¹. Bo teraz popatrzy³am
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Wyrok

Wyrok

Wyrok
S¹d Rejonowy w Gryficach wyrokiem z dnia 25.11.2008 r. sygn. akt

VI K 693/08 wymierzy³

Sebastianowi £anieckiemu
s. Leona, ur. 17.11.1986 r. w Gryficach karê 5 miesiêcy ograniczenia

wolnoœci z obowi¹zkiem wykonywania nieodp³atnej, kontrolowanej
pracy na cele spo³eczne w wymiarze 30 godzin miesiêcznie; orzek³ zakaz
prowadzenia wszelkich pojazdów mechanicznych i rowerowych w ruchu
l¹dowym na okres 2 lat; zas¹dzi³ œwiadczenie pieniê¿ne w kwocie 100,00
z³; orzek³ podanie wyroku do wiadomoœci publicznej poprzez opubliko-
wanie w prasie lokalnej „Gazeta Gryficka”; za czyn z art. 178 a par. 2 kk
polegaj¹cy na tym, ¿e w dniu 26 lipca 2008 r. na trasie Gryfice –Pruszcz
kierowa³ rowerem znajduj¹c siê w stanie nietrzeŸwoœci siêgaj¹cym stê-
¿enia 0,98 mg/l alkoholu w wydychanym powietrzu.

S¹d Rejonowy w Gryficach wyrokiem z dnia 20 listopada 2008 r. sygn.
akt VI K 612/08 wymierzy³

Jaros³awowi Balon
 s. Waldemara, ur. 05.02.1962 r. w P³otach karê grzywny w wysokoœci 40

stawek dziennych ustalaj¹c wysokoœæ jednej stawki dziennej na kwotê 15,00
z³otych; orzek³a zakaz prowadzenia wszelkich pojazdów mechanicznych w
ruchu l¹dowym na okres 2 lat; na poczet zakazu prowadzenia wszelkich
pojazdów mechanicznych zalicza okres zatrzymania prawa jazdy od dnia 30
sierpnia 2008 r.; orzek³ podanie wyroku do wiadomoœci publicznej poprzez
opublikowanie w prasie lokalnej „Gazeta Gryficka”; za czyn z art. 178 a par.
1 kk polegaj¹cy na tym, ¿e w dniu 30 sierpnia 2008 r. w P³otach kierowa³
samochodem osobowym marki Audi 80 bêd¹c w stanie nietrzeŸwoœci siê-
gaj¹cym stê¿enia 1,18 mg/l alkoholu w wydychanym powietrzu.

S¹d Rejonowy w Gryficach wyrokiem z dnia 26.11.2008 r. sygn. akt VI
K 652/08, skaza³

Piotra Kurdysiaka
na karê 10 miesiêcy ograniczenia wolnoœci z obowi¹zkiem wykony-

wania nieodp³atnej, kontrolowanej pracy na cele spo³eczne w wymiarze
30 godzin miesiêcznie; orzeczono zakaz prowadzenia wszelkich pojaz-
dów mechanicznych i rowerowych w ruchu l¹dowym na okres 2 lat;
zas¹dzono podanie wyroku do publicznej wiadomoœci przez og³oszenie
w czasopiœmie lokalnym, za przestêpstwo z art. 178 a par. 2 kk polegaj¹ce
na tym, ¿e w dniu 6 wrzeœnia 2008 r. w Trzebiatowie powiatu gryfickiego
na ul. Ko³obrzeskiej, na drodze publicznej kierowa³ rowerem bêd¹c w
stanie nietrzeŸwoœci, posiadaj¹c 0,81 mg/l alkoholu w wydychanym
powietrzu.

Ukrad³ pi³ê
(GRYFICE) 9 grudnia br. policjan-

ci w Gryficach zatrzymali £ukasza
K., lat 40, sprawcê kradzie¿y pi³y
spalinowej do ciêcia drewna warto-
œci 670 z³otych.

Zniewa¿y³ policjantów
(TRZEBIATÓW) 10 grudnia br.

policjanci w Trzebiatowie zatrzymali
Grzegorza D., lat 22, który zniewa¿y³
ich podczas pe³nienia obowi¹zków
s³u¿bowych.

Krewki obywatel
(P£OTY) 11 grudnia br. policjan-

ci w P³otach podczas interwencji
zatrzymali Paw³a K., lat 40, za usi³o-
wanie czynnej napaœci i zniewa¿enie
umundurowanych funkcjonariuszy.

Wylecia³ z drogi na zakrêcie
(KO£OM¥Æ) 13 grudnia br. na

trasie Ko³om¹æ - Œwieszewo kieruj¹-
cy samochodem marki Peugeot 205,
Henryk S., lat 41, na ³uku drogi z nie-
ustalonych przyczyn zjecha³ do
rowu, a nastêpnie uderzy³ w przy-
dro¿ne drzewo. W wyniku zdarzenia
kieruj¹cy dozna³ urazu klatki pier-
siowej i straci³ przytomnoœæ. Pasa-

¿erowie - dwie kobiety i mê¿czyzna
doznali urazów czaszkowo-mózgo-
wych i urazu klatki piersiowej.
Wszyscy zostali przewiezieni do
szpitala w Gryficach.

W³am do piekarni po...
kable

(TRZEBIATÓW) 14 grudnia br.
policjanci w Trzebiatowie dokonali
zatrzymania Grzegorza K., lat 31 oraz
Witolda K., lat 31, podejrzewanych o
dokonanie w³amania do piekarni w
Trzebiatowie, sk¹d nastêpnie doko-
nali kradzie¿y elementów miedzianych
w postaci przewodów elektrycznych i
rur miedzianych wartoœci 300 z³.

Podejrzewany zatrzymany
(TRZEBIATÓW) 14 grudnia br.

policjanci w Trzebiatowie dokonali
zatrzymania Paw³a D., lat 26, podej-
rzewanego o dokonanie pobicia
mieszkañca powiatu gryfickiego
oraz kradzie¿ telefonu komórkowe-
go wartoœci 400 z³otych.

S³awek z maryh¹
(GRYFICE) 14 grudnia br. poli-

cjanci w Gryficach zatrzymali S³awo-
mira H., lat 20, który posiada³ przy
sobie œrodki narkotyczne w postaci
1 grama marihuany.

Policjanci odwiedzili Dom
Dziecka w Gryficach. Na œwi¹tecz-
nym spotkaniu nie zabrak³o niespo-
dzianek i dobrej zabawy.

Z okazji zbli¿aj¹cych siê Œwi¹t
Bo¿ego Narodzenia policjanci z Ko-
mendy Powiatowej Policji w Gryfi-
cach m³. asp. Edyta Klepczyñska
oraz m³. asp. Krzysztof Bogdanow-
ski odwiedzili dzieci z Domu Dziecka
w Gryficach. PrzywieŸli ze sob¹ mnó-
stwo s³odyczy, owoców, a tak¿e
obdarowali dzieci maskotkami. Na
rêce wychowawców przekazano dla

Policjanci œwi¹tecznie
w Domu Dziecka

dzieci gry oraz ksi¹¿ki. Na spotkaniu
by³o bardzo weso³o i sympatycznie.
Policjanci czytali dzieciom bajki,
nawi¹zuj¹c jednoczeœnie do zasad
bezpieczeñstwa. Dzieciom bardzo
podoba³a siê bajka o królewnie Œnie-
¿ce, z której wyci¹gnê³y trafne wnio-
ski, i¿ nie wolno ufaæ obcym i nic od
nich przyjmowaæ. Policjanci zostali
bardzo ciep³o i serdecznie przyjêci
przez wychowanków Domu Dziecka
w Gryficach. Cieszyli siê, ¿e uda³o im
siê rozweseliæ dzieci i wywo³aæ
uœmiech na ich twarzach.          (kp)
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- ulotek
- plakatów
- wizytówek
- druków, samokopii

Na zakoñczenie 2008 roku i jego
podsumowaniu w Muzeum i Galerii
Brama w Gryficach, w dniu 11 listo-
pada mia³a miejsce mi³a uroczy-
stoœæ. Pierwszy raz w dziejach tej
placówki zosta³y wrêczone dyplo-
my z podziêkowaniem za pomoc w
zorganizowaniu wystaw ekspono-
wanych w bie¿¹cym roku.

Podziêkowania
Pracownicy Muzeum i Galerii Brama
dziêkuj¹ wszystkim mieszkañcom
Gryfic, którzy udostêpnili swoje pry-
watne zbiory na wystawy okoliczno-
œciowe. Równoczeœnie prosimy o
dalsz¹ wspó³pracê. Muzeum i Gale-
ria Brama jest naszym wspólnym
dobrem i jest zawsze otwarte na ludzi
i dla ludzi.                                         M.

Od lewej Przewodniczacy Rady Miejskiej Stanislaw B³ysz,
Grzegorz Burcza Prezes Stowarzyszenia Przyjació³ Gryfic
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